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Mestské noviny

občanov Tisovca

a Rimavskej Píly

XVIII. ročník

V MARCI PRIPRAVUJEME:

10.3. Pripomienka Dňa žien
- spoločenská sála MsKS 14.00

12.3. Výročná členská schôdza MO SZPB
spoločenská sála 13.00

13.3. Rodinná pohoda - koncert rodín žiakov 
ZUŠ

kinosála MsKS 17.00

25.3. Výročná členská schôdza MO SZZP
spoločenská sála 14.00

28.3. Deň učiteľov
Obradná sieň MsÚ

Prvá známa písomná zmienka o hranom divadle v Tisovci  
pochádza z roku 1860. Možno sa však domnievať, že  
divadlo sa u nás hralo aj skôr, je to však len domnienka.  
V meste v minulom storočí existovalo viacero divadelných 
zoskupení. Divadelný súbor Daxner si v tomto roku  
pripomína 15 rokov obnovenej činnosti.

Komédiu Boženy Slančíkovej Timravy Na jednom 
dvore v úprave a réžii Jaroslava Lacka súbor 
odpremiéroval dvakrát a to 22. a 25. februára 2008 
v kinosále MsKS Tisovec. Podujatie podporili: 
Ministerstvo kultúry SR, Mesto Tisovec, Jaroslav 
Lacko, Pekáreň pod Hradovou – manželia Dušovci. 
Premiér sa zúčastnilo vyše 500 divákov, napriek 
tomu je ešte dopyt po repríze, ktorú plánujeme na 11. 
apríla 2008.

ZIMNÝ VÝSTUP NA TŔSTIE 2008

     Pokojný, zdanlivo jednotvárny život Tŕstia 
a turistických chodníkov v zimnej februárovej prírode sa 
zmenil 16 deň v mesiaci. Postarali sa o to turisti, 
milovníci prírody i ľudia, ktorí pohybom na čerstvom 
vzduchu si utužujú zdravie. Z Tisovca a Hnúšte sa 
v hojnom počte zúčastnili 34. ročníka tradičného 
Zimného výstupu na Tŕstie.
     Krásne slnečné počasie s výbornou viditeľnosťou 
a malým množstvom snehu vylákalo na pešiu túru až 51 
účastníkov výstupu. Tisovčania prišli na Tŕstie z Tisovca 
Cestou Václava Vraného po žltej značke, Hnúšťania išli 
trasou z Polomy po červenej značke, historickou Cestou 
Márie Séchy. Príjemný pobyt na čerstvom vzduchu, na 
čistom snehu i keď primrznutom na lúke pri chate dosýta 
využili najmä deti a mládež. Krátky pobyt na chate 
spríjemnila aj výstava fotografií Milana Slabeja, ktorej 
VII. ročník si so záujmom a nadšením prezreli všetci 
prítomní a obdivovali nekonečné premeny vody 
v prírode.

     Po zľadovatelej trase zostup bol náročnejší ako 
výstup. Hlavné však je, že všetci zúčastnení oboje 
absolvovali bezpečne.
     Tŕstie žije turistikou v každom ročnom období. Kto 
môže a chce, vidí  jeho prírodné zvláštnosti, tak ako 
v celej prírode Tisovca.
DOVIDENIA O ROK !   

KST Tisovec Tŕstie, Rodan Štrba

V čísle:
Uznesenia MsZ
Informácie primátora
Ešte o Sokolovni
Z činnosti Speleoklubu
Inzercia
Glosár tisovského parlamentu
Komunitné centrum
Komentáre, postrehy, oznamy, 
udalosti, jubileá, kalendár 
osobností, atď

     číslo 3                                marec 2008                                   cena 7,-Sk

Díler  sna
Kliatba, Otčim či Samko Tále,
s Tebou som neustále.
S Tebou, Tália zvodná,
hrať i žiť do dna.

Aj keď už nie sŕdc lámač,
bo čas neúprosný krájač,
priradil mi otcov.
Hrám ich dňom aj nocou.

S pohybom sa borím,
Tvojmu božstvu korím.
Od ľadu poroty niekedy horím.

Si mojím ópiom, dílerom sna.
Dotýkam sa oblakov
i ľudského dna.

S Tebou milovať, plakať aj smiať.
Môžem nenávidieť, velebiť, 
zároveň kliať.

Ty znalá si, vieš,
stále ma vzrušuješ.
Hore oponu, musím hrať,
vnady múzy dokonale znať.

A prečo to všetko?
No z márneho lesku,
lebo neviem žiť
bez potlesku.

Karol Hruška
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Na zasadnutí 28. 2. 2008 zastupiteľstvo
schválilo:
- predĺženie  termínu splnenia uznesenia 
Mestského zastupiteľstva v Tisovci číslo 165/2007 
na mesiac marec 2008
- SPRÁVY o hospodárení škôl a školských 
zariadení za rok 2007
- na reklamu a propagáciu OFFROAD TISOVEC 
2008 z rozpočtu mesta sumu vo výške 6 000.- Sk z 
kapitoly 04.7.3 cestovný ruch - pol. služby
- rozšírenie webovej stránky mesta s 
pripomienkami
- DODATOK  č. 1 k nájomnej zmluve na prenájom 
bytu v 30 b. j.  na ul. Jesenského č. s.  1470  v 
Tisovci  zo dňa  30. 1. 2007  v zmysle  čl. II. ods. 2 
nájomnej  zmluvy predĺženie o ďalšie 2 roky pre 
:Elenu DEMIANOVÚ – od 1.3.2008 – 28.2.2010
- odpredaj nehnuteľností vo vlastníctve mesta 
zapísané na LV č.1354 a to: parcelu CKN č.2253 o 
výmere 950 m2 evidovanú ako zastavané plochy 
a nádvoria stavbu so súpisným číslom 115 
postavenú na uvedenej parcele v zmysle 
znaleckého posudku  za cenu 580 000.- Sk  pre  
Banskobystrickú regionálnu správu ciest, a.s. 
Majerská cesta 94, Banská Bystrica 
- prenájom  pozemku  v  k. ú.  Rimavská Píla 
parcelu č. CKN 439/1 o výmere  561 m2 
evidovanú ako ostatná plocha vo vlastníctve mesta 
zapísaná na LV č.648 ako parcela EKN č. 624/22 
pre  Petra  VENGRÍNA,  bytom  Rimavská Píla, 
Hlavná 118 za cenu 20.- Sk/m2, spolu za 11 220.- 

Sk/rok
- DODATOK č.4 k nájomnej zmluve zo dňa 
2.10.2002 pre PaedDr.Zoru KÉRYOVÚ, ktorou sa 
predlžuje  prenájom časti pozemku v k. ú.  
Tisovec, parcela číslo CKN 32 o výmere 15 m2 za 
účelom umiestnenia prenosnej garáže do 31. 12. 
2009
vzalo na vedomie:
- INFORMÁCIE zo zasadnutí stálych komisií 
Mestského zastupiteľstva v Tisovci a Výboru m.č. 
Rimavská Píla
- SPRÁVU o činnosti Mestského úradu v Tisovci 
za rok 2007
- vzdanie sa členstva Bc.Kataríny MEŠKOVEJ v 
dozornej rade Záujmového združenia TEG
- informáciu o projektoch na úseku sociálnej 
starostlivosti a sociálnych služieb:
a) projekt Všeobecného rozvoja pracovných 
schopností obyvateľov mesta Tisovec /FSR SR/
b) projekt Program  rozvoja komunitnej práce  
/FSR SR/
c) projekt Centrum OPS mesta Tisovec  /MPSVaR 
SR/
a zároveň aj schválilo
5 % spolufinancovanie projektu Všeobecného 
rozvoja pracovných schopností obyvateľov mesta 
Tisovec vo výške 145 120.- Sk
5 % spolufinancovanie projektu Program rozvoja 
komunitnej práce vo výške 60 348.- Sk

10 % spolufinancovanie projektu Centrum OPS 
mesta Tisovec vo výške 30 000.- Sk z rezervného 
fondu mesta

- žiadosť H.SNOPKOVEJ zo dňa 4. 2. 2008 a 
výzvu H.SNOPKOVEJ zo dňa 11.2.2008, listom 
mesta Tisovec zo dňa 16.1.2008  p o v a ž u j e 
žiadosti H. Snopkovej za vybavené
- Informáciu o výsledku podprahovej zákazky na 
realizáciu projektu “Monitorovací kamerový 
systém mesta Tisovec“, ako aj ďalší postup 
obstarania zákazky formou rokovacieho konania, 
súčasne schválilo komisiu na výber dodávateľa v 
zložení: JUDr. Mário Keleti, Ing. Marcel Lopušný, 
Milan Šlajfer
- informácie primátora mesta Tisovec
zrušilo:
- uznesenie Mestského zastupiteľstva v Tisovci  
číslo 156/2007 zo dňa 30. 8. 2007 o  spolupráci   
mesta   s   občianskym   združením   RESCUE  
TEAM   Slovakia a spoločnosťou SLOVAK 
RADAR a.s. pri realizácii projektu “Chráň svoje 
dieťa”
- uznesenie  Mestského zastupiteľstva  v  Tisovci 
číslo  485/2005  zo dňa  31. 3. 2005 na prenájom 
pozemku parcela č. CKN 2553 o výmere 300 m2 
pre Annu Homoľovú, bytom Tisovec, Francisciho 
830
zvolilo:
- za členky komisie ZPOZ Človek-človeku v 
Tisovci Elenu LIPTÁKOVÚ, Vieru LIPTÁKOVÚ

z uznesení MsZ pripravila redakcia

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO

Z činnosti primátora mesta v mesiaci február 2008 
11.2.- Rokovanie so zástupcami Úradu Banskobystrického samosprávneho 
kraja k príprave a realizácii projektov 
- Stredná odborná škola – výmena okien a zateplenie budovy 
- Príprava Regionálnej výstavy o CR, ktorá sa uskutoční v rámci XIV. Dní mesta 
v dňoch 20. – 21. júna 2008
- Banskobystrická regionálna správa ciest a.s. – rekonštrukcia infraštruktúry 
štátnej cesty II/530
12.2. - Pracovné rokovanie k príprave vybudovania stálej expozície pripomienky 
Slovenského národného povstania v Gemerskom múzeu Rimavská Sobota 
a Mestskom múzeu v Tisovci pri príležitosti 65. výročia SNP
13.2. - Účasť na výjazdovom zasadnutí vlády Slovenskej republiky
14.2. - Zasadnutie Zastupiteľstva Banskobystrického samosprávneho kraja 
(úprava rozpočtu BBSK – vyriešenie financovania príspevku na stravovanie 
v Školskej jedálni Základnej školy Dr. Vladimíra Clementisa a  pre žiakov 
Evanjelického gymnázia nad 15 rokov)
15.2.
Účasť na Volejbalovom turnaji o pohár primátora mesta (turnaj mesto 
organizovalo v spolupráci so Strednou odbornou školou a Volejbalovým klubom 
Tisovec) 
16.2.
Futbalový turnaj mladších žiakov o pohár primátora mesta Tisovec (turnaj 
organizovala firma CSM a.s. v spolupráci s mestom a Strednou odbornou 
školou a sponzormi)
18.2. Služobná cesta v Bratislave – riešenie nasledovných úloh: 
- podpísanie zmluvy s Fondom sociálneho rozvoja (finančné prostriedky na 
vzdelávanie)
- prejednanie spoločného postupu pri vybudovaní športového areálu 
v priestoroch školského dvora Základnej školy Dr. Vladimíra Clementisa 
- príprava a zabezpečenie projektu oživenia zubačky na trati Tisovec – P. 
Polhora
- postupnosť ďalších krokov na projekte Rekonštrukcia ZŠ Dr. V. Clementisa
19.2. - Rokovanie s riaditeľom Regionálnej správy ciest Ing. Milanom Hlávkom 
k pripomienkam z mestského zastupiteľstva a realizácii stavieb na ceste II/530 
v meste Tisovec
- Rokovanie s riaditeľkou Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny Ing. Idou 
Melichovou v Rimavskej Sobote 
- Rokovanie so zástupcami firmy Intech v zmysle uznesenia mestského 
zastupiteľstva (prítomní JUDr. M. Keleti, Ing. Š. Bálint)
20.2. - Spoločná porada predstaviteľov miest a obcí na Mestskom úrade 
v Hnúšti k návrhu realizácie projektu SEPARO
21.2. - Rokovanie na Spoločnom obecnom úrade v Rimavskej Sobote 
k príprave dokumentácie - zámeru rekonštrukcie cesty II/530 v meste Tisovec 
- Rokovanie s generálnym riaditeľom firmy Cestné a stavebné mechanizmy a.s. 

Ing. Františkom Albertym o spoločných projektoch v oblasti športu 
22.2. - Pracovné stretnutie k problematike „Vzdelávanie volených 
predstaviteľov miestnej samosprávy“ okresov Rimavská Sobota, Revúca, Poltár, 
Lučenec, Veľký Krtíš a tiež k spolupráci s Banskobystrickým samosprávnym 
krajom a Akadémiou vzdelávania z Rimavskej Soboty, v Obradnej sieni mesta
- Účasť na Vyhodnotení najlepších športovcov okresu Rimavská Sobota
25.2. - Rokovanie so zástupcami Stredoslovenskej vodárenskej spoločnosti a.s. 
k návrhu investícií na rok 2008, v Banskej Bystrici
- Zasadnutie Výboru Ústrednej rady Združenia ZPOZ „Človek – Človeku“ 
k príprave pripomienky 55. výročia založenia združenia, v Banskej Bystrici
- Rokovanie s vedením Banskobystrického samosprávneho kraja o realizácii 
zmlúv a zabezpečenia finančných prostriedkov pre Základnú školu Dr. Vladimíra 
Clementisa, v Banskej Bystrici  
- Druhé zasadnutie zainteresovaných k návrhu stratégie cestovného ruchu 
mesta Tisovec a m. č. Rimavská Píla na roky 2008 - 2013, v zasadačke MsÚ 
v Tisovci
26.2. - Prvé pracovné rokovanie k zabezpečeniu ROEP-ky katastrálneho územia 
mesta Tisovec, v zasadačke MsÚ v Tisovci
- účasť na slávnostnom zasadnutí Slovenskej obchodnej a priemyselnej komory 
v Lučenci – KRIŠTÁĽOVÝ MERKÚR 2008 (odmeňovanie firiem, ktoré dosiahli 
najvýraznejší pokrok v oblasti konkurencieschopnosti a trvalo udržateľného 
rozvoja) 
27.2. - Porada na Obvodnom úrade v Rimavskej Sobote k plneniu úloh 
krízového riadenia, hospodárskej mobilizácie, integrovaného záchranného 
systému, civilnej ochrany obyvateľstva, civilného núdzového plánovania, 
ochrany kritickej infraštruktúry a správy materiálu civilnej ochrany na rok 2008 
- Zasadnutie Mikroregiónu Muránska planina a Verejno-súkromného 
partnerstva Muránska planina v Muránskej Hute
28.2. - Rokovanie Mestského zastupiteľstva

Oznam vlastníkom nehnuteľností
  V súčasnosti má mesto Tisovec vážne problémy s tým, že na územie 
mesta Tisovec sa sťahujú sociálne neprispôsobilí občania z iných miest, 
ktorí vykupujú nehnuteľnosti, hlavne staršie rodinné domy. Podiel 
problémovej skupiny obyvateľstva sa v našom meste zvyšuje, pribúdajú 
nové osoby, výtržnosti a negatívne javy. Nakoľko sa táto vec dotýka 
všetkých občanov nášho mesta, žiadame občanov, ktorí vlastnia 
nehnuteľnosť a chcú ju odpredať, aby ju v prvom rade ponúkli na 
odpredaj mestu Tisovec.
  V prípade záujmu odpredaja nehnuteľnosti dostavte sa na MsÚ 
v Tisovci, kde Vám ochotne pomôžeme s vybavením administratívnych 
záležitostí súvisiacich s predajom.
  Ďakujeme Vám za pochopenie.

MsÚ Tisovec



„KAUZA“
Podobne ako väčšina čitateľov tisovského mesačníka, so záujmom som si 
prečítala informácie čo sa deje so Sokolovňou a prečo gymnazisti sú bez 
obedov. Samozrejme, hneď som odhalila vinníka, kto to spôsobil a koho 
treba pranierovať. Som tisovská verejnosť a tieto kauzy ma „traumatizujú“. 
Sokolovňa. Dobre odhalil p. Lacko, že TEG je vlastne v zátvorke EGT. 
A kto je EGT? V rámci  zachovania tajomnosti príspevku napíšem, 
že....nenapíšem. Domyslite si. 
Žijeme si v našom malom mestečku, trápime sa, či svieti každý kandeláber, 
nadávame na krčmy, na dražobu. Máme prvenstvo možno v rámci celého 
Slovenska s najdrahším nájomným, poplatkami za vodu. A do  takýchto 
našich problémov vstupuje niekto s nárokmi ako prestavba Sokolovne, 
učebne, byty. Kto to ruší naše stojaté vody? Patrím medzi tú strednú  
generáciu a pamätám si ešte fungujúce kino v Sokolovni, postupne 
chátrajúcu budovu, vybité okná, počmárané steny. O obsahu vo vnútri 
budovy radšej pomlčím. A tu zrazu ma zahanbí mladý poslanec, pre ktorého 
je zničená, zdevastovaná budova Sokolovne pýchou a radšej by sa rozhodol 
nezbúrať, zachovať ten pamätník rozpadu socializmu. Takto to mohlo 
dopadnúť aj s budovou meštianky. Pripomínam, že rozpad meštianky aj 
Sokolovne nenastal po roku   1989, ale za čias rozkvitnutého socializmu. Ale 
vtedy sme nemali takých mladých ambicióznych poslancov, ktorí by boli 

našli, odhalili a verejne pranierovali tých, ktorí nedokázali ochrániť 
pamätníky zašlej slávy Tisovca.
Meštianka. Vybité okná, požiar vo vnútri budovy, prasknuté vodovodné 
potrubie, po stenách symboly fašizmu, ľudské výkaly. Túto trosku prišli 
pomôcť zachrániť americkí dobrovoľníci, čistili po Tisovčanoch (ten bordel 
bol náš) miestnosť po miestnosti, robili zbierky na záchranu našej tisovskej 
budovy. Zoznámili sa s ľuďmi, nadviazali priateľstvá, ktoré aj vďaka 
riaditeľke EGT pretrvávajú. Nie tak dávno pozvali tisovských poslancov do 
Ameriky. Správu z ich služobnej cesty som si prečítala v mesačníku (ak sa 
nemýlim, písal ju p. Keleti), no chýbalo mi tam také aspoň malé 
pripomenutie zásluhy riaditeľky gymnázia. Zato vo 
februárových príspevkoch p. poslancov Lacka a spomínaného p. Keletiho je 
riaditeľka gymnázia dobre že nie pranierovaná a braná na zodpovednosť aj 
za farbu snehu v tejto zime. Nuž čo, na dobré sa rýchlo zabúda, ukážme 
radšej, akí sme kritickí, pravdu hľadajúci. 
Pani Pašiakovej chcem v závere pripomenúť ono biblické, že nikto nie je 
doma prorokom. Pre prosperujúce gymnázium sa nájde priestor v televízii, 
rozhlase alebo napr. v týždenníku Život. Študenti z celého Slovenska šíria 
meno školy nie len doma, ale aj vo svete. Na stránkach nášho mesačníka 
budeme radšej vyrábať kauzy a zrážať hlavy, ktoré nás prerastajú. 

Ľudmila Pánisová
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   Februárové zasadnutie tisovského parlamentu sa 
konalo 28.2.2008. Zúčastnili sa ho okrem 
obvyklých pozorovateľov aj riaditelia škôl 
a zamestnanci MsÚ, nakoľko sa prejednávali správy 
o hospodárení škôl a správa o činnosti Mestského 
úradu.
Ale najskôr interpelácie:
Na základe interpelácií z minulého zastupiteľstva 
primátor pozval na zasadnutie nového riaditeľa 
Regionálnej správy ciest z R. Soboty Ing. Hlávku. 
Z jeho odpovedí vyberám:
- správa ciest pripravuje v Tisovci projektovo tri 
akcie: kruhový objazd pri Srdiečku, rozšírenie cesty 
na Sládkovičovej ulici a pri vodojeme. Pripomenul 
som p. riaditeľovi, že bol prisľúbený aj chodník na 
Rim. Píle. Pán primátor mu to akosi pozabudol 
povedať, ale pán riaditeľ osobne prisľúbil, že bude 
zabezpečená aj táto akcia.
- objazd pri Hradovej  v súčasnosti nie je na pláne, 
môže sa o ňom debatovať, ak štátne cesty, ktoré 
boli preklasifikované do I. triedy, prejdú do 
kompetencie štátu a štát dá na ich opravy 
dostatok  financií. Z prostriedkov, ktoré boli 
vybavené doteraz, sa dajú realizovať len hore 
uvedené akcie.
- značky zóna 40 musí schváliť dopravný 
inšpektorát, a potom ich správa ciest osadí. Navrhol 
som, nech komisia verejného poriadku, ktorá to má 
v kompetencii, dá návrh na DI.
- tabule s meraním rýchlosti sa vraj neoplatí 
inštalovať, lebo výsledný efekt je slabý a majú 
skúsenosti, že v niektorých obciach, kde to 
namontovali, si poniektorí šialenci organizovali 
v noci preteky, kto pôjde okolo tabule najväčšou 
rýchlosťou. Dá sa to ale eliminovať nastavením 
tabule na meranie maximálnej rýchlosti napr. 
60km/hod
- správa ciest má problémy s vážením kamiónov na 
cestách, lebo musia spolupracovať s dopravnou 
políciou, ktorá má na to obmedzené kapacity
Z ostatných interpelácií:
- p. Kordík sa prišiel posťažovať, prečo jeho 
nájomcovi vinárne p. primátor nechce povoliť 
výherné automaty, keď inde v meste povolené sú. 
Bolo mu vysvetlené, že mesto má záujem 
obmedzovať počty výherných automatov a na 
budúci rok už nepovolí žiadne - zlá správa pre 
 krčmárov a gamblerov, dobrá pre ich rodiny. A keď 
už bol p. Kordík na zastupiteľstve, tak ako správny 
občan pripomienkoval neduhy v meste: 
neosvetlenú železničnú zastávku pri CSM, 
nedokončené chodníky na Bakulínyho ul., 
znečistené potoky, do ktorých hádžu smeti 
Rómovia bez smetných kúp. P. Kordík bol 
ubezpečený, že mesto o týchto problémoch vie 
a priebežne sa riešia (pravda, občas dosť zdĺhavo a 
so striedavým úspechom - pozn.J.L.).
- p. Pindiak z Podhradovej ul. opätovne 
pripomienkoval nepriechodnosť dolnej časti ulice 
pre motorové vozidlá, blato na ceste a smetisko na 
súkromnom pozemku. Mesto bude musieť riešiť 

odkúpenie časti pozemku na najužšom mieste. Tak 
isto treba vysypať šotolinou najhoršie miesta.
Z pripomienok poslancov:
- separovaný zber riešiť väčším počtom 
kontajnerov alebo častejším zberom
- čo s cigánčatmi, čo sa štverajú po Clementisovom 
pomníku?
- Služby mesta nech skoordinujú s MsÚ vývoz 
odpadkov z jarného upratovania
- sú sťažnosti na nájomcov domu p. Rafaja na 
Daxnerovej ul. oproti autobusovej zastávky. Ich 
deti obťažujú okoloidúcich cestujúcich
- je sťažnosť na zimu v dome smútku počas 
pohrebu – Ing. Bálint – pred pohrebom sa kúri 
plynom, počas pohrebu sa fúkače vypínajú, môže 
sa stať, že sa vyvetralo
- čo s projektom rekonštrukcie ZŠ, ktorý 
nevyhovuje výzve – p. primátor odpovedal na konci 
zastupiteľstva (čítajte ďalej, neodchádzajte od 
mesačníka!)
Informácie z komisií:
(zo subjektívnych dôvodov, o ktorých píšem nižšie, 
uvádzam len informácie z komisie kultúry a športu 
a Výboru m. č. R. Píla)
- komisia kultúry a športu sa okrem iného 
zaoberala návrhom zmeny webovej stránky mesta, 
odporučila, aby zastupiteľstvo schválilo povinnosť 
zodpovedných pracovníkov odpovedať na 
neanonymné otázky do 2 pracovných dní 
a rozšírenie kapacity  webovej stránky, aby sa 
mohli zverejňovať aj videošoty. Komisia dohodla 
harmonogram prác s novým pracovníkom (na 
dohodu) Mestského múzea. V prvom rade je 
potrebné urobiť výber hodnotných exponátov, ich 
evidenciu a uskladnenie v depozitári. Od budúceho 
roku sa môže uvažovať aj s novými výstavami.    
- Výbor m. č. R. Píla sa zaoberal schválenými 
investičnými akciami v obci. Okrem iného navrhol 
urýchlené spracovanie projektovej dokumentácie a 
vybudovanie novej autobusovej zastávky. Výbor 
navrhol, aby sa Deň Rim. Píly konal 30.8.2008.
Poďme na ďalšie body programu zastupiteľstva:
    V správach o hospodárení škôl za rok 2007 bolo 
konštatované, že školy dodržali stanovené 
rozpočty. Najväčšie problémy mala školská jedáleň 
ZŠ z dôvodu už medializovaných problémov s EGT. 
Dobrá správa od primátora: BBSK vyčlenil peniaze 
na úhradu dlžôb súkromných a cirkevných 
stredných škôl na stravovanie žiakov aj za minulý 
rok.
    Správa o činnosti Mestského úradu za minulý 
rok, ktorú zostavila p. prednostka, úradníckym 
spôsobom zosumarizovala všetky úkony, ktoré 
vykonali pracovníci MsÚ v minulom roku. Závažným 
nedostatkom správy (aspoň pre mňa) bola 
ignorácia reprezentácie mesta súbormi Oddelenia 
kultúry. To, že nikoho nezaujíma (ani poslancov), 
že spevokol reprezentuje tisovskú kultúru v Srbsku, 
dychovka v Poľsku, divadlo v Čechách a na 
celoštátnych festivaloch atď., je veľmi smutné (ak 
nechcem použiť expresívnejšie slovo). Hlavná vec, 
že keď sa schvaľuje rozpočet Oddelenia kultúry, tak 
najväčšie pindy sú na rozpočet súborov. Keďže 
poslanci (okrem D. Kojnoka) neschválili môj 
pozmeňovací návrh, aby sa do správy dostala 

aspoň informácia o účinkovaní súborov na 
medzinárodnej a celoštátnej úrovni, rozhodol som 
sa v glosári ignorovať informácie z komisií, ktoré 
predkladajú poslanci – predsedovia komisií na 
každom zastupiteľstve.
   Zastupiteľstvo zrušilo uznesenie z augusta 2007, 
ktorým sa mala nadviazať spolupráca so 
spoločnosťou Slovak Radar. Spoločnosť mala 
nainštalovať v meste radary na miestach so 40-
tkou a mestská polícia mala vyberať pokuty 
v blokovom konaní. Keďže táto spolupráca nebola 
z legislatívneho hľadiska ošetrená tak, ako bolo 
spočiatku prezentované, projekt sa nerealizuje. 
   Bolo zobraté na vedomie vzdanie sa Bc. K. 
Meškovej členstva v dozornej rade TEG. P. Mešková 
zvážila nezlučiteľnosť svojej funkcie s funkciou 
hlavnej kontrolórky mesta, ktorú  vykonáva, aj 
v súvislosti s istými podaniami, ktoré boli vznesené 
vo vzťahu k TEGu. Keďže o funkciu v dozornej rade 
TEG neprejavil nikto z prítomných záujem, člen 
dozornej rady za mesto nebol zatiaľ zvolený.
   Zastupiteľstvo ďalej prejednávalo vzhľad novej 
webovej stránky mesta, ktorú zabezpečuje 
webmaster Ing. Peter Kubinský. Myslím, že stránka 
bude na vyššej úrovni, bude na nej viac informácií 
pre občanov aj pre návštevníkov. Problémom, ako 
sa dalo čakať, bola rubrika „Vaše návrhy 
a pripomienky“, ktorá nahradí doterajšiu knihu 
návštev. Prínosom je, že zastupiteľstvo schválilo 
povinnosť odpovedať na neanonymné otázky 
v zmysle zákona o slobodnom prístupe 
k informáciám, t.j. do 8 dní. Škoda, že neprešiel 
návrh komisie kultúry odpovedať do 2 pracovných 
dní. Nekoná sa ani diskusia k jednotlivým článkom. 
Viac nájdete na www.tisovec.com alebo 
www.tisovec.eu. 
   Z ostatných bodov ešte vyberám informáciu 
o konaní výberového konania na kamerový systém. 
Keďže ani jedna z ponúk nespĺňala formálne 
náležitosti, bolo vyhlásené nové rokovacie konanie. 
V každom prípade, kamerový systém tohto roku 
musí byť.
   Z informácií primátora:
- BBSK schválil prostriedky na výmenu okien 
Strednej odbornej školy (predtým SPŠ)
- športový areál pri ZŠ by mal byť vybudovaný do 
Dní mesta (tohtoročných)
- do 1.5.2008 musí byť stavebné povolenie na 
rekonštrukciu ozubnicovej železnice
- na rekonštrukciu Základnej školy sa musí 
prepracovať stavebný projekt, aby spĺňal 
požiadavky zverejnenej výzvy ministerstva (viac 
o tom v inom príspevku).
   Toľko z februárového zastupiteľstva. Ak chcete 
vedieť viac, stačí sa opýtať na mestskej webovej 
stránke a napísať svoje meno a priezvisko 
a mailovú adresu. Na normálnu otázku musia 
úradníci odpovedať a zverejniť svoju odpoveď na 
webe, keď o to požiadate. Ak by sa niekto 
z akýchkoľvek dôvodov bál podpísať sa alebo mu 
nebude odpovedané, môže  napísať na moju 
mailovú adresu: jaroslavlacko@centrum.sk a ja sa 
opýtam v jeho mene. Pozdravujem všetkých 
zvedavých a odvážnych!

Jaroslav Lacko

http://www.tisovec.com/
mailto:jaroslavlacko@centrum.sk
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Čo si začíname vážiť v Tisovci
  Je to otázka, alebo téma na zamyslenie. Zvyčajne je to, to čo 
strácame, alebo s nostalgiou spomíname čo bolo, čo nám 
vyhovovalo, na čo sme boli zvyknutí. Je to aj problém myslenia 
generácií a výsostne hodnôt, ktoré uznávame, sú nám blízke 
a vstupujú do nášho štýlu života. Je problém identifikovať súčasnú 
spoločenskú a politickú atmosféru nielen na Slovensku, ale aj 
v Tisovci. Volebný slogan: Politika má slúžiť občanovi - už 
neplatí. Výsostne vo veľkej politike sú to záujmy politických strán, 
ktoré sa snažia prikryť svoje smerovanie a činnosť záujmom 
občana, je to neustály boj o vplyv a v pozadí sú peniaze, dotácie, 
fondy. Rastie demokratický deficit, veľmi obľúbené u politikov sú 
akékoľvek kauzy, do ktorých sa vehementne vkladajú, aby si tým 
zvýšili stupienok popularity a pozornosti, je to jedno či je to 
koalícia, alebo opozícia- pokiaľ ešte nejaká je.
  Februárové zasadanie tisovského parlamentu malo jedným z 
hlavných bodov, Správu o činnosti Mestského úradu, hospodárenie 
školských zariadení, ktorých zriaďovateľom je mesto Tisovec. 
Správy mali veľmi dobrú vypovedaciu štatistickú hodnotu, šetria sa 
rozpočty, činnosť sa akosi potláča do úzadia, kde sa ozvala hlavne 
kultúra. Možno tu chýbalo aspoň minimálne porovnanie, čo sa 
malo dosiahnuť a aká je skutočnosť, ale je to vec názoru na danú 
problematiku.
  Február bol aj zaujímavý športovým dianím: stolnotenisový, 
volejbalový a hlavne turnaj futbalových žiackych nádejí nám 
ukázal úroveň podmienok pre rozvoj týchto spoločensky nutných 
činností. Bolo to veľmi potrebné, aby sme zistili, že zaostávame 
a to nielen v týchto športoch. Treba si vážiť ľudí, ktorí to 
organizujú, zabezpečujú tréningy, ale tisovská úroveň už nestačí, 
čo je inde už možno štandard, v Tisovci je to vzdialeným cieľom. 
Začínajú chýbať funkcionárske a trénerské kádre. Znova je to 
o vytváraní podmienok, čiže aj o miestnej politike. Chýba nám tu 
jasné nasmerovanie a konkretizácia rozvoja, aj v rámci volebných 
sľubov.
  Stojí to za úvahu, ktorých ľudí si vážime v Tisovci a ktorých si 
ešte budeme vážiť. Dôležité sú kritéria hodnotenia, ktoré si každý 
zoradí sám, je to - bohatstvo, peniaze, postavenie, činy, príslušnosť 
k politickej strane? Jazýčkom na váhach hodnotenia je verejná 
mienka, ktorá sa prejavuje niekedy až s odstupom času. Námetov 
na získanie vážnosti je v Tisovci i na Rimavskej Píle dosť.
Tlie nám tu problém rómskej komunity, jej spoločenského 
uplatnenia ako celku, čistota vodného toku Rimava, rozvoj a 
podpora tretieho sektoru, spokojnosť občanov s verejným 
poriadkom. Hybnou silou by mali byť volebné programy, ale to už 
je o poslaneckej vážnosti.

V.P. z T.

Evanjelické gymnázium v Tisovci sa podieľa na kampani The 
People Speak Global Debate Series

  Tak ako stovky ďalších stredných škôl 
z celého sveta aj Evanjelické gymnázium 
v Tisovci usporiada verejnú debatu ako 
súčasť projektu Nadácie OSN – The 
People Speak Global Debate Series 
(Ľudia hovoria Svetová séria debát). 
Cieľom kampane je prihovoriť sa 
študentom stredných škôl a vyzývať ich, 
aby sa aj oni aktívne podieľali na riešení 
súčasných celosvetových problémov. 
Debata bude druhou v sérii debát, ktoré 
poukazujú na kontroverzné otázky 
klimatických zmien a vodných práv. 
Debata sa bude sústreďovať na problém 
vodných práv, dávajúc do pozornosti 22. 
marec 2008 ako Svetový deň vody. EGT 
bude jednou zo 600 stredných škôl zo 70 
krajín sveta debatujúcich na túto tému 
počas celého marca.
  EGT uskutoční debatu 18. marca 2008 
o 8.45 v Mestskom kultúrnom stredisku. 
Dva dvojčlenné tímy sa budú zaoberať 
otázkou, či by voda mala alebo nemala 
byť považovaná za národné vlastníctvo. 
Úlohy rozhodcov sa zhostia ostatní 
študenti strednej školy, ktorí po 
skončení debaty zvolia víťazný tím. 
Debata sa uskutoční za prítomnosti 
primátora mesta Tisovec.
  „Študenti Evanjelického gymnázia 
v Tisovci sa skutočne aktívne zapájajú 
do diskusie o enviromentálnych 
problémoch, ktoré ovplyvnia ich 
budúcnosť,“ povedala Victoria Baxter, 
riaditeľka The People Speak, po prvej 
debate o klimatických zmenách. 
„Študenti majú vynikajúce myšlienky 
a silné názory o spôsoboch znižovania 
množstva uhlíkových emisií v ovzduší, 
čo garantuje ich zodpovedný prístup 
i k otázke vodných práv, ktorá taktiež 
úzko súvisí s klimatickými zmenami. 
Budúci svetoví vodcovia možno budú 
čerpať práve z aktivít ako je Global 

Debate Series.“
  Ako účastník The People Speak Global 
Debate Series bude mať EGT možnosť 
vyhrať účasť na Youth Leadership 

Summit (Konferencia mladých vodcov). 
Konferenciu usporadúva Nadácia OSN a 
uskutoční sa v júli 2008 v New Yorku. 
Pre študentov budú pripravené mnohé 
aktivity, ktoré im pomôžu lepšie sa 
zorientovať vo svete medzinárodných 
problémov. Budú mať tiež možnosť 
stretnúť sa vedúcimi predstaviteľmi 
OSN. 
  Prvé kolo debát, uskutočnené v októbri 
2007, sa venovalo znižovaniu 
uhlíkových emisií v ovzduší. Zúčastnilo 
sa na ňom asi 600 stredných škôl.
The People Speak
Táto kampaň Nadácie OSN vzdeláva 
a zapája mladých ľudí do riešenia 
medzinárodných otázok, ktoré sa stanú 
súčasťou ich budúcnosti. Mladí ľudia sú 
pripravní čeliť výzvam, s ktorými sa 
stretáva náš národ i celý svet. Zapojením 
študentov do riešenia problémov ako sú 
znižovanie chudoby, svetové zdravie, či 
klimatické zmeny, chce TPS inšpirovať 
mladých ľudí, aby pozitívne vplývali na 
zmenu vo svete. Viac informácií získate 
na www.ThePeopleSpeak.org.

Mária Uhrinová , Evanjelické  
gymnázium v Tisovci

Kalendár výročí osobností Tisovca a Rimavskej Píly
Gregor Pauliny (Juraj Paulini, Paulinyi)
240. výročie narodenia osvietenského vzdelanca, 
učiteľa
   Narodil sa 5.3.1768 v  Hačave. Školy 
navštevoval v Hačave, Rimavskej Píle, Ratkovej. 
V roku 1786 študoval v Modre a v roku 1788 
v Bratislave. Po štúdiách bol najprv súkromným 
učiteľom, neskôr pôsobil na cirkevných školách 
v Lieskove a v Brádne. V rokoch 1792-1794 
pôsobil v Klenovci a v roku 1804 v Rimavskom 
Brezove, kde bol u neho mendíkom Matej 
Hrebenda. V rokoch 1808-1840 učil v Poltári. Od 
roku 1792 bol členom Učenej spoločnosti 
malohontskej. Bol literárne činný v kruhu 
malohontských vzdelancov, v rukopisoch zostali 
jeho odpisy zaujímavých beletristických a 
anekdotických prác, poviedok a legiend. Solenniá 
z rokov 1823 a 1827 obsahujú tiež záznamy o 
niekoľkých jeho prácach, ktoré pravdepodobne 
odzneli na zasadnutiach Učenej spoločnosti 
malohontskej, ale sa nezachovali (Pět pohrební  
arie, Píseň o Amorovi, Tažení křižarů do  
Palestýny, Rozmlouvaní katolíka s luteránem).  
Zomrel 28.1.1840 v Poltári. 
Emerich Manica
80. výročie úmrtia knihára, pokladníka, ochotníka, 
národovca

8.5.1847 Tisovec -6.3.1928 Tisovec
     Narodil sa 8.5.1847 v Tisovci.Patril k národne 
uvedomelým Slovákom. Určitú prechodnú dobu 
pôsobil ako knihár v Revúcej. Potom sa natrvalo 
usadil v Tisovci, kde sa zapájal do divadelnej 
činnosti a bol aktívnym členom tisovského 
spevokolu. Popri remesle sa venoval aj práci 
v tisovskej Vzájomnej pomocnici.
Alexander Kuchta
70. výročie narodenia právnka, pedagóga
     Narodil sa 26.3.1938 v Tisovci. Základnú 
školu vychodil v rodisku. Strednú školu skončil 
v Hnúšti. Po maturite v roku 1956 sa stal 
poslucháčom Právnickej fakulty UK v Bratislave. 
Po skončení štúdia pracoval ako odborný asistent 
na Katedre dejín a teórie štátu a práva, kde sa 
podieľal na všetkých formách pedagogického 
procesu. Ako pedagóg pôsobil aj v Konzultačnom 
stredisku pre diaľkové štúdium v Košiciach, 
neskôr na Právnickej fakulte UPJŠ v Prešove.  
Zúčastňoval sa na tvorbe študijných pomôcok a 
učebníc, písal recenzie vysokoškolských skrípt. 
Bol aktívnym členom Gemerskej vlastivednej 
spoločnosti, tajomníkom pre zahraničné styky 
mužského spevokolu v Tisovci.
Pavol Jozeffy
160. výročie úmrtia kňaza, cirkevného činiteľa, 

národnokultúrneho pracovníka
     Narodil sa 31.1.1775 vo Vrbovciach, okr. 
Senica.Základnú školu vychodil v rodisku. 
V rokoch 1788-1793 študoval  na evanjelickom 
lýceu v Bratislave a teológiu absolvoval v rokoch 
1796-1798 na univerzite v Jene. Navštevoval aj 
univerzitu vo Wittenbergu a pedagogický ústav  
v Schnepfenthale. Do roku 1799 pôsobil ako 
domáci učiteľ. V rokoch 1799-1801 bol 
evanjelickým kaplánom na Tešedíkovom 
hospodárskom inštitúte v Szarvasi, potom bol 
farárom v Aszóde a v Cinkote. Od roku 1820 bol 
farárom v Tisovci a od roku 1823 zastával funkciu 
superintendenta potiského dištriktu. V Tisovci 
rozvíjal ľudovýchovnú činnosť, rozširoval 
racionálne hospodárenie, zavádzal pestovanie 
nových druhov ovocia. Bol iniciátorom založenia 
podporného peňažného spolku, knižnice, zaviedol 
povinnú 6-ročnú školskú dochádzku na 
evanjelických školách, dal postaviť nový kostol a 
školu. V roku 1842 stál na čele posolstva , ktoré 
evanjelici adresovali panovníkovi do Viedne 
s úmyslom upozorniť ho na snahy zavedenia 
maďarčiny do škôl a kostolov (Prestolný  
prosbopis). Bol autorom kázní a pastierskych 
listov. Zomrel 29.3.1848 v Tisovci.

Miroslava Kojnoková

http://www.ThePeopleSpeak.org/
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POLICAJNÉ OKIENKO
  Nakoľko nielen protiprávnou činnosťou 
je polícia živá, v tomto čísle TM vám 
neprinesiem sumár toho, čo Ms polícia 
riešila, ale zopár tzv. „škriatkovín“, ktoré 
sa pritrafia každému, kto niečo robí. Kto 
nič nerobí, nič nepokazí. Týka sa to ako 
policajtov, ktorí zapísali, tak i občanov, 
ktorí to tak nahlásili polícii. Ale keďže 
všetci sme iba ľudia, pri kontrole 
výsledkov z vykonaných služieb, ako i pri 
kontrole oznámení, ktoré sú podávané 
občanmi bolo zistené, že sa tu dostali i 
slovné spojenia, ktoré stoja za 
uverejnenie:
- na autobusovej stanici stretla p. 
Kochana, ktorý uviedol, že už postrašil 
cigáňov...
- na Daxnerovej ulici leží na zemi 
zranená chlap...
- na úseku dopravy bol zistený priestupok 
v doprave, ktorý bol vyriešený v 
blokovom konaní na sumu 1 x 2- Sk...
- bolo zistené, že menovaný je zranený 
na ľavom šuchu...
- menovanému bolo ponúknuté 
ošetrenie...
- počas služby bola vykonaná obchádzka 
reštauračných zariadení...
- ktorému počas pasenia oviec niekto 
zabil jeho kozu...
- bola vykonaná administratívna spáca...
- švagor mi nadával do kur... s prasačími 
nohami...
- v napitom stave jej bránil vykonávať 
svoju prácu a napadol kuchára...

- menovaná mi nadávala, že som 
soplinda rohatá a že som si dosť za 
desať rokov naohrievala riť na jej 
trojfáze...
- poškodený M.T. sa rozbehol proti S.K., 
poškodený S.K. sa rozbehol proti M.T. a 
keď sa stretli, začali sa trhať a metať po 
zemi...
  A niečo, čo vypadlo z vyšetrovacích a 
súdnych spisov. Nuž, každý sa utne:
- K jeho úrazu došlo tak, že rozmýšľal o 
veciach, ktoré nie sú v jeho pracovnej 
náplni.
- Doposiaľ nebol súdne trestaný, hoci je 
už na dôchodku.
- „Tomu nerozumiem, obžalovaný, to mi 
musíte vysvetliť“. „Ja na to tiež hľadím 
ako jelito, pán prokurátor!“
- „Žiadam súd, aby na mňa hľadel 
poctivo, pretože som prešiel už tri 
amnestie.“
- O znásilnení sa nedá celkom hovoriť. 
Maximálne o pokuse. Aj to celkom 
nulovom.
- „Určite sa na mňa budete pamätať pán 
prokurátor. Ja som tá mala blondínka, čo 
sme vtedy dostali dva roky natvrdo.“
- „Nie je pravda, že sa práci vyhýbam, ja 
ju len nevyhľadávam“. „A dávam 
výpoveď, pretože chcem nasledovať 
manželku, do jej trvalého bydliska“. 
„Adresu Vám oznámim, až keď sa ju 
dozviem...“

Ján Martiniak náčelník

Belasý sen
Ženám, matkám i dievčatkám 

k MDŽ

Deň večerom premožený...
V takých chvíľach tu, na Zemi,
znežnievajú všetky ženy,
vyladia sa do krásy,
keď im ako motýľ na kvet
krehký súmrak
sadá placho na vlasy.
 
Zvláštne bolo, že ten súmrak
bol tentokrát belasý.
Všetko vôkol zbelaselo.
Tvoje vlasy, oči, čelo,
inokedy biela tvár.
 
Nad pahorok za záhradou
sa aj mesiac, celý modrý,
ostýchavo vygúľal
a cez okno nezastreté,
 
keď na mojom ľavom lakti
unavená spala si,
celú noc nám bielu posteľ
studeným magickým svitom
rozprávkovo belasil.
 
Aj sen sa ti v tú noc sníval,
ako si mi prezradila,
ligotavo belasý.
 
Keď som ráno zdvihol paplón,
ešte stále spala si.
Tvoje telo – opäť biele.
Zmizol prízrak belasý.
 
Iba oči, dosiaľ hnedé,
(keď si sa mi prebudila,
zmĺknem v úžase),
roztúžené hľadia na mňa.
Prenádherné.
Fialkovo belasé.

František Bábela

Krúžkovanie konárov
  Mnohí záhradkári, pestovatelia ovocia sa sťažujú, že im 
stromy nerodia, hoci zdravo a dobre rastú. Príčin môže byť 
viacero. Ak je strom naštepený na bujne rastúcom podpníku 
alebo po našom na plánke, i keď má nízko rozloženú korunu, 
nemožno hovoriť o zákrpku. Pri prehnojení dusíkom stromy 
bujne rastú a odďaľuje sa tým počiatočná rodivosť. Podobne 
aj pri krátkom predjarnom reze, nevytvára sa krátke 
plodonosné drevo a odďaľuje sa rodivosť. Pri niektorých 
kultivaroch rodivosť nastupuje veľmi neskoro. Takéto stromy 
možno preštepiť veľmi úrodnými a slabo rastúcimi kultivarmi.
  Stromy, ktoré bujne rastú, spravidla sú menej úrodné, 
neprinášajú radosť a preto mnohí záhradkári sa snažia 
rôznymi spôsobmi donútiť strom k rodivosti a to je aj škola 
života, rôznymi spôsobmi napríklad: krúžkovaním konárov, 
priškrtením konárov, vyväzovaním konárov do vodorovnej 
polohy, zárezmi do kmeňov stromov, pretínaním koreňov 
atď. 
  Krúžkovanie konárov robíme v druhej polovici apríla 
a začiatkom mája, keď sa kôra odlupuje. Na konári asi 100 
mm od kmeňa vyrežeme kôru tak,, že urobíme dva rezy asi 5 
mm od seba. Pásik kôry vyberieme a reznú plochu ihneď 
zatrieme štepárskym voskom. Túto prácu je treba robiť 

ostrým nožom. Krúžkovať možno v jednom roku len tretinu 
konárov. Ostatné konáre krúžkujeme v druhom a treťom 
roku. Štvrtý rok krúžkujeme opäť prvú tretinu. Je dobré 
omotať pásikom látky asi 10 mm širokým, aby sa rezné rany 
lepšie hojili. Vyrezávaním krúžkov kôry sa zadržia v konároch 
škrobovité látky, ktoré spracovali listy pri asimilačnej činnosti 
a tie prispievajú k vytváraniu kvetných pukov. Také konáre 
na budúci rok bohato zakvitnú. Na konári pod miestom 
krúžkovania vyrastú bujné letorasty, vlky, tie odstránime. 
Krúžkujeme len konáre jabloní, hrušiek a dúl. 
  Nasadenie kvetných pukov možno docieliť aj priškrtením. 
Priškrcujeme v marci tak, že na konár asi 100 mm od kmeňa 
omotáme kožu alebo gumu, otočíme silnejším drôtom, 
pritiahneme kliešťami. Obväz môžeme nechať jeden rok.
  Naväzovaním konárov do vodorovnej polohy pri správnom 
reze sa docieli nasadenie kvetných pukov a v ďalšom roku 
úroda. Prihnojiť draslom.
  Zárezy do kôry kmeňov stromov sa neodporúčajú, lebo 
môžeme poraniť aj drevo. Škodlivé je najmä pri kôstkovinách 
– slivkách, čerešniach, višniach, marhuliach a broskyniach.
  Levkostoma je parazit na stromoch, ktoré trpia glejotokom 
a hynú.

Jaroslav Pavlikovský

KARNEVAL
Karneval  je podujatie  na ktoré  sa 
detičky  tešia  asi  najviac  zo 
všetkých.  Bolo  to  v stredu  27. 
februára,  keď  sa  všetky  deti 

z materskej  škôlky,  ale  aj  iné 
mladšie  deti  z Rimavskej  Píly 
pripravili  na  veľkú  slávnosť  –  na 
karneval.  Len  pár  minút  stačilo 
rodičom na to, aby sa z detí, ale aj 
rodičov,  stáli pekné zvieratá, silní 
muži, či pekné princezné, skutoční 
lekári  či  kuchári,  kominári 
a dokonca  aj  šašovia.  Potom sme 
už  netrpezlivo  čakali  na 
najdôležitejšiu osobu – cicu micu. 

Po  privítaní,  cica  mica  spolu 
s ružovým prasiatkom sprevádzala 
celý program. Každá maska, podľa 
toho  čo  bola,  povedala  peknú 

básničku  a spolu 
zaspievali  pekné 
pesničky.  
V priebehu 
programu  sa 
žrebovala 
tombola  a deti 
s rodičmi  mali 
možnosť  súťažiť 
a vyhrať  pekné 
ceny.  K veselej 
nálade  sme 
púšťali  aj  veselé 
detské  pesničky. 
Naše  nohy 
nelenili  a pustili 

sa  aj  do  tanca.  A samozrejme 
nechýbalo ani pestré občerstvenie. 
Čas  bol  neúprosný  a po  viac  ako 
dvoch  hodinách  sa  náš  karneval 
skončil. Myslím, že deti sa už tešia 
na ďalšie stretnutie a aj my dospelí 
sa tešíme, že sa stretneme v dobrej 
nálade  a našim  ratolestiam 
urobíme radosť.  
Ing. Katarína Belicová, Rim.Píla 

VEĽKÉ OČI A REALITA
   Jedným z najkontroverznejších rozhodnutí mestského 
zastupiteľstva v minulom volebnom období, pod ktoré sa 
podpísala aj väčšina terajších poslancov, bolo schválenie 
projektu rekonštrukcie Základnej školy s rozpočtom 376 
miliónov korún (!!!).
Pod projekt malo byť schované okrem celkovej 
rekonštrukcie budovy aj nadstavba nového luxusného 
internátu pre EGT, bytov pre učiteľov, nové priestory pre 
ZUŠ atď. Odôvodnením malo byť, že EU nemá rada malé 
projekty, takže čím väčší, tým je lepšia šanca, že prejde 
(ts!). 
   Hneď v tom období som ako občan apeloval na 
poslancov, že ten projekt je nereálny až absurdný a aby 
uznesenie zrušili. Žiaľ, vidina stovák miliónov z Európskej 
únie zaslepila oči aj uši aj všetky telesné otvory  všetkým 
kompetentným. Na začiatku tohto volebného obdobia som 
už ako poslanec znova navrhol prepracovanie a hlavne 
zreálnenie projektu. Až doteraz sa nenašla dobrá vôľa.

   Vytriezvenie priniesla až výzva Ministerstva výstavby na 
predkladanie projektov na rekonštrukcie a opravy škôl. 
Prioritou je oprava striech, výmena okien a zateplenie 
budov, pričom príspevok nebude väčší ako 70.000.-Sk na 
žiaka. Čiže pri cca 400 žiakoch našej školy je to 28 
melónov. A sme na zemi! Všetka práca okolo starého 
projektu a v neposlednom rade všetky financie za 
vypracovanie projektu idú hore komínom.
   Na poslednom zastupiteľstve už aj pán primátor uznal, že 
projekt je nutné prepracovať, ak chceme na rekonštrukciu 
školy získať peniaze z fondov. Na šťastie pre školu a pre 
občanov tohto mesta sa nezačalo s neuváženou výstavbou 
či prestavbou školy skôr, ako sa získali potrebné peniaze. 
Jedna skúsenosť s rozostavanou, nedokončenou 
a chátrajúcou stavbou stačila...
   A gymnázium, ak chce mať vlastný internát, musí hľadať 
iné riešenia a cestičky. Myslím, že ešte stále existujú, len 
treba trocha viac zmyslu pre realitu i skromnosti. Ale to by 
pri cirkevnej škole nemal byť problém...

Jaroslav Lacko



  V sobotu 9.2.2008 tesne pred obedom pani „P“ 
sa ponáhľala, aby ešte dostala mesačník. Obávala 
sa, že jej zavrú predajňu. Bola zvedavá, o čom 
som písal naposledy. Za pochodu skonštatovala 
„... veľmi dobre píšeš. Páči sa nám tvoj štýl. Je 
taký tisovský. Pár mesiacov pred tým, pán Maťko 
mi predstavil slovenského básnika. Tento mi 
prezradil, že rád číta moje články. Polichotil mi, 
že tým, ako objasňujem naše dejiny, robím veľmi 
záslužnú prácu. Nie je sám, ktorý má taký názor. 
V obchodnom dome, ako som debatoval so 
susedom, zrazu ma objala pani – v prítomnosti jej 
manžela. Podľa nich, to čo píšem sa veľmi dobre 
číta. „Len neprestante“ dodala. Pár minút po pani 
„P“ stretol som vzdelaného penzistu, s ktorým 
často preberáme problémy v politike. Okŕňajúc sa 
ma spýtal, prečo zrazu mením svoje názory 
a obviňujem Fica  Smer z toho, že robia 
protimaďarskú politiku. Ukázal mi môj článok. 
A naozaj. Článok vyznel tak ako to môj priateľ 
pochopil. Prečítal som mu ako mal článok znieť. 
Keď videl, kde mali byť úvodzovky – ja som totiž 
citoval politológa, ktorý jarmočníckym spôsobom 
útočil na premiéra a Smer – tak sa mu tvár 
vyjasnila. „Teraz to dáva zmysel“, poznamenal. 
Až doma som zistil, že značka Mgr. S.V. ma kára 
– oprávnene že na konci článku nie sú 
bibliografické odkazy. Čítajúc naše noviny sa mi 
zdá, že je to skôr výnimka. Zaráža ma, že Mgr. 
S.V. sa nepodpísala menom. Veď, ja nemám 
žiadnu moc, včetne politickej a nie som ani 
bitkár. Tak aké obavy? Odzrkadľuje to situáciu, 
ktorá medzi ľuďmi, ako vidno aj v Tisovci, 
vládne. Keď zoberiem do úvahy že značka si dala 
robotu nájsť patričný zákon, ktorý iste nenosí 
v hlave, tak vidím zahmlenú tendenciu, zapáčiť sa 
podávaním palice tým, ktorí chcú biť psa, aby si 
naklonila ich priazeň. Aj to je v Tisovci, nie 
bežné, ale veľmi bežné. Neobchádza to, 
predpokladám, ani inteligenciu. Ak značka má 
záujem, doporučujem dielo Jána Steinhűbela 
(Steinhúnela) „Nitrianske kniežatstvo“ „Pramene 
a literatúra zaoberajú 60 strán. Veľmi dobré 
východisko na hľadanie ďalšej literatúry 
k problému. Tematika najstarších slovenských 
dejín dominuje v poslednej dobe v zdeľovacích 
prostriedkoch. Zaujímavá a poučná, bola debata v 
„nočnej pyramíde“ slovenského rozhlasu 
14.2.2008 s ministrom – historikom, Dr. 
Čaplovičom, na túto tému. Skonštatoval, že naše 
národné povedomie „je nízke – skoro nulové.“ 
Teší ho, že rodáci, ktorí žijú za hranicami 
začínajú sa zaujímať o naše dejiny. Jeden 
z podnetov o tento záujem, mi objasnil krajan 
z Anglie. Žije v oblasti, kde je veľa Slovákov, 
Čechov, Maďarov, ale hlavne Poliakov. 
Stredoeurópania majú bližšie k sebe, ako 
k Angličanom, lebo ich viaže spoločná história. 
Pri debatách týkajúcich sa histórie, Slováci ťahajú 

za kratší koniec, čo sa histórie týka, lebo okrem, 
možno povstania, nie sú schopní debatovať 
o ničom, čo sa slovenskej histórie týka. Keď si 
prečítal články v TM cítil sa, ako Alenka v ríši 
divou, keď sa dozvedel že sv. Štefan sa stal 
kráľom, aj pričinením slovenských šľachticov, že 
bol aj kráľ Slovákov. To, že bojoval proti 
vlastným Maďarom pod slovenským dvojkrížom 
na jeho štíte a zástave a nie pod krížom rímskym, 
ako pozdejšie križiaci a jeho odporcovia – 
Maďari, pod vtákom furulom a konským 
chvostom, ho milo prekvapilo dozvedel sa, že 
Slováci, čo sa týka historičnosti, v ničom 
nezaostávajú za ostatnými Stredoeurópanmi, ba 
čo sa týka starých dejín, sú aj pred tými, ktorí si 
najviac namýšľajú, že sú historickejší, ako 
Slováci. Keďže bývali na Veľkej Morave nazývali 
ich Moravanmi, tak, ako za Československej 
republiky, za hranicami Slovákov brali na 
známosť, ako Čechov. Krajan vyzbrojený 
kópiami článkov z TM, (ktoré spôsobili, že sa 
začal aktívnejšie zaujímať o slovenskú minulosť) 
a ďalšími kópiami, z univerzitnej knižnice, vracal 
sa do Anglie „obrodený“. Nikdy by nebol 
pomyslel, že dedinské noviny, môžu mať taký 
náboj. Predpokladá to, ako sa vzbudil záujem 
uňho, stane sa aj u jeho priateľov. Nebudú sa 
musieť cítiť menejcenní. Nedostatok znalosti 
o svojich koreňoch spôsobuje 
samoodnárodňovanie, bez vonkajšieho tlaku. Keď 
po prestávke troch mesiacov telefonoval známym, 
chceli, aby hovoril po anglicky, lebo oni po 
slovensky už nehovoria. Ďalšia rodina si zmenila 
meno Jánošík na Jan Osik atď. Na absenciu 
historických vedomostí, poukazuje aj posledný 
veľvyslanec Česko – Slovenskej republiky 
v Maďarsku Rudolf Chmel (SME sobota 29. 
septembra 2007) „...naši politici v drvivej väčšine 
nevedia o minulosti nič, nepamätajú si ani 
školskú látku, čosi si prispôsobujú z mýtov, večne 
platných, nič nevedia ani o svojich predchodcoch, 
ani o minulosti strán, ktorých sú vraj 
pokračovateľmi“. „Pravdaže pchať nestrávenú, 
nespracovanú, nepoznanú minulosť do hláv 
naivných rodákov, je pekných pár rokov 
obľúbená ideologická zábavka slovenských 
politikov všetkých strán, ale najmä tých, ktorí 
nemajú reálnu agendu, z ktorej by sa ich voličom 
zlepšil pozemský život. Keby totiž poznali 
históriu, vedeli by aj o tom Hlinkovi, Rázusovi, 
Tisovi, Clementisovi, Hodžovi,, či Husákovi, čosi 
viac, ako pár prihlúplych floskúl. Spomínaná 
beseda v nočnej pyramíde tieto názory 
potvrdzuje. Záujem o slovenské dejiny bol 
nesmierny. Aj keby program trval raz tak dlho, 
všetky otázky by nebolo možné zodpovedať. 
Zdôrazňujem že skoro všetky boli také, aké som 
objasňoval v TM na čo sa údajne sťažujú 
anonymne „ohlasy čitateľov“. Doporučujem, aby 

redakčná rada vyžiadala od rozhlasu, záznam 
spomínaného vysielania a umožnila ho počuť aj 
anonymným „ohlasom čitateľov.“ Tak sa zistí, čo 
Slovákov (včetne Tisovčanov, - lebo nežijú na 
mesiaci) zaujíma. Odmietnuť uverejňovanie 
článkov „o sporných otázkach Slovensko – 
Maďarskej histórie, v ktorých sa snažím 
objasňovať zahmlené, poprekrucované, alebo 
kompletne zatajované skutočnosti z dávnej, 
slovenskej minulosti, nie je v záujme Slovákov, 
aby ostávali neobjasnené. Komu prospeje takáto 
cenzúra? Národ okradnutý o svoju minulosť je 
ľahko manipulovateľný. Preto máme toľko 
mladých ľudí ktorí sa už nepokladajú za 
Slovákov, ale za Európanov. Lepšie povedané sú 
Eurobezdomovci. Odnárodňovanie, ako vyšité. 
TM podľa štatútu má „... prinášať „informácie 
z oblasti verejného života...“ To je všetko s čím 
občan žije, čo ho zaujíma, čo si myslí. Na toto 
dala odpoveď „nočná pyramída.“ Cenzúra v TM 
sa snaží tomu zabrániť. Keby som tieto problémy 
uverejňoval v „odborných periodikách“, ako to 
navrhuje redakčná rada, tak by ich videli len 
„odborníci“ ktorí mali možnosť o tých 
problémoch písať už dávno a nechovať sa 
(samozrejme, že nie všetci, ale väčšina), ako 
kohút (plechový) na komíne. Kam vietor tam 
plášť. Ja chcem, aby to čítali Tisovčania, ktorým 
to, ako pozorujem, pomáha preberať sa 
z netečnosti k veciam národným. Tomu, kto nemá 
záujem o svoje národné dejiny nevnucujem aby 
články čítal, ale nikto mu nedal právo, aby tým, 
ktorým nestačí, len čítanie vkladnej knižky 
a okrem plného brucha, majú záujem vedieť viac, 
v tejto snahe bránil. Keďže nám hovoria, že 
žijeme už v demokracii, kde základ riešenia 
problémov diskusia pred spravením uzáverov. 
Žiadam teda redakciu TM a redakčnú radu, aby 
vyzvala „hlasy čitateľov“ a umožnila im 
publikovať svoje názory pod svojím menom. 
Predpokladám, že výmena názorov, prospeje aj 
mesačníku, spraví ho zaujímavejším a občania sa 
dozvedia viac. Bez zverejnenia dôvodov na 
sťažnosť a teda aj možnosti obrany a bez podpisu 
autorov, to je jednanie nezodpovedných 
vykukovačov z poza rohu a úder pod pás autorovi 
článkov, ktorý sa pod články podpisuje. 
Anonymné udania takého dosahu, sa hádžu do 
koša. V prípade, že cenzúra zamietne uverejnenie 
tohto článku, teda mojej obhajoby, žiadam aby 
príčina bola zdôvodnená.

MUDr. Jaroslav Rafaj

pozn. red.: článok došiel bez nadpisu,  
uverejňujeme ho v pôvodnom znení bez 
akýchkoľvek úprav.
Budeme radi, ak sa nám oponenti článkov p.  
Rafaja ozvú nielen ústne, ale aj písomne, aby sme 
ich príspevky mohli uverejniť.
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ZO ŽIVOTA TISOVSKÉHO 
SPELEOKLUBU

Speleoklub Tisovec a jaskyniarska 
skupina z Rimavskej Soboty sa dohodli 
na vzájomnej spolupráci. Jej 
výsledkom by mali byť niektoré 
spoločné akcie pri prieskume 
tisovského krasu. Prvé spoločné 
stretnutie bolo zamerané na  prieskum 
perspektívneho závrtu označeného ako 
M – 3. Ďalšie pracovné stretnutia  boli 
zamerané na  Daxnerovu jaskyňu 
v Suchých doloch. Spoločne sa 
podarilo preniknúť do jej nižších častí 
kde bolo objavené pokračovanie 
jaskyne a ďalšie podzemné priestory.
Členom Speleoklubu sa podarilo na 
základe starého náčrtu znovu objaviť 

dlho hľadanú jaskyňu. Prieskumom sa 
podarilo spresnil lokalizáciu jaskyne 
a získať o nej nové poznatky. Jaskyňa 
je tiež zaujímavá tým že pád do osem 
metrovej hĺbky vstupnej časti jaskyne 
prežil mladý diviak. Možno si chcel 
pozrieť jaskynnú výzdobu lebo po 
páde pokračoval chodbou a zoskočil 
trojmetrovou šachtou do spodných 
častí jaskyne .Tam objavil veľkú sieň 
v ktorej na pamiatku zanechal svoje 
stopy. Malú sieň ktorá ukončuje 
jaskyňu a jej dno je  naplnená bahnom 
dobre využil. Keď si v blate oddýchol 
vrátil sa do veľkej siene  a tam zložil 
svoje kosti. Ostali po ňom len stopy a 
kompletná kostra.
V symbolickom cintoríne ktorý sa 

nachádza v jaskyni  Michňová bola 
umiestnená pamätná tabuľka RNDr. 
Alojza Vitáska. Tento  jaskyniar,  
tragicky zahynul 22 marca v roku 2003 
počas nočnej túry z Kordík 
k Harmaneckej jaskyni. Ako geológ a 
bývalí člen našej jaskyniarskej skupiny  
významne prispel k prieskumu 
tisovského krasu. Súčastne bola 
v Michňovej pripevnená tabuľka 
Miroslava Nešveru, českého 
speleopotápača  ktorý zahynul 
16.januára v roku 1994 počas 
výskumu jaskyne Teplica. Obidve 
tabuľky navrhol a vyrobil z keramiky 
umelec a jaskyniar Ing. Zbigniew 
Nišponský.

Ing. Dušan Hutka

V minulom čísle mesačníka sme 
uverejnili článok „Aj premiér sa môže 
spýtať odborníkov“ od MUDr. 
Jaroslava Rafaja. Pri prepise 
exponovaného rukopisu sme omylom 
vynechali úvodzovky na niektorých 
miestach. Za chyby sa autorovi i 
čitateľom ospravedlňujeme.
Opravy:
- strana 6
riadok 8: ...ktorí „majú...,
riadok 10: ...strana“. My...
- strana 8
riadok 1: ...Smer“. „Táto...,
riadok 14: ...menšine.“

Štefan Sabó, šéfredaktor TM
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Ešte o Sokolovni
   V príspevku v minulom čísle som avizoval, že 
požiadam stavebný úrad, t.j. Mesto Tisovec 
zastúpené Spoločným obecným úradom v R. 
Sobote o stanovisko, či zbúranie Sokolovne bolo 
v súlade so stavebným zákonom. Keďže som 
stanovisko dostal, pokladám si za povinnosť 
informovať verejnosť o podstatných statiach.
Takže citujem zo stanoviska:
„Nakoľko Spoločný obecný úrad v R. Sobote 
zriadený od apríla roku 2003 za účelom 
zabezpečenia výkonu úloh štátnej správy na úseku 
územného plánovania a stavebného poriadku 
nevydával horeuvedené stavebné povolenia, nie je 
nám jasné, v akom rozsahu bola odsúhlasená 
„rekonštrukcia“ (v súčasnosti stavebný zákon 
nepozná pojem „rekonštrukcia“ ale stavebné 
úpravy) (stavebný zákon to nepoznal ani v r.2001 
– pozn.J.L.), keďže v stavebnom povolení sa 
neuvádza odstraňovanie stavby alebo časti stavby 
(mohlo to byť riešené v projektovej dokumentácii 
vo výkresoch „starý stav“ a „nový stav“) a ak 
počas realizácie predmetnej stavby došlo 
k odstráneniu pôvodnej stavby, alebo jej časti, mal 
by byť o tom záznam v stavebnom denníku...“

„Z dosiaľ uvedeného vyplýva, že nie je možné 
terajšiemu stavebnému úradu, ktorým je mesto 
Tisovec s presnosťou určiť, či došlo k porušeniu 
stavebného zákona zo strany stavebníka tým, že 
odstránil stavbu, alebo časť stavby...“
„Odstrániť stavbu možno len na základe 
rozhodnutia stavebného úradu v zmysle § 88 odst.
3, stavebného zákona ...“ „V stavebnom zákone v 
§ 127a odst.1 sa uvádza ...ak je v dôsledku 
živelnej pohromy, havárie alebo inej mimoriadnej 
udalosti, alebo ich bezprostrednej hrozby je 
nevyhnutné uskutočniť stavbu, odstrániť stavbu, 
vykonať stavebné úpravy alebo zabezpečovacie 
práce na stavbách...možno ich začať bez 
predchádzajúceho povolenia alebo ohlásenia. Ten, 
kto ich uskutočňuje, je povinný ohlásiť 
stavebnému úradu...“
   Preložené do ľudskej reči:
Zbúraním Sokolovne bez búracieho povolenia bol 
síce porušený zákon, ale stavebný úrad nevie 
posúdiť, či bol zákon porušený v súlade so 
stavebným povolením alebo nie... Ani Šalamún by 
sa nemusel hanbiť za také stanovisko. Ale dobrá 
správa pre všetkých staviteľov, ktorí chcú stavať 
nové domy a zavadzajú im staré búdy: 
stačí požiadať o stavebné úpravy, dať si urobiť 

projekt, z ktorého sa nikto nevysomári a smelo 
môžete búrať čo chcete a ako chcete. Prinajhoršom 
sa odvoláte na „mimoriadne udalosti“. A nemusíte 
pýtať ani nové súpisné číslo. Zo starého domu 
vám zostane to staré. Možno to bude jediné, čo 
z neho zostane...
   A na záver krátka poznámka:
Moje príspevky o Sokolovni majú za cieľ 
informovať verejnosť o skutočnostiach a faktoch 
týkajúcich sa zbúrania jednej z dominánt mesta. 
V žiadnom prípade nechcem napádať školu 
Evanjelické gymnázium, ani jeho vedenie. 
Uvedomujem si, že škola je pre mesto veľkým 
prínosom a robí nám dobré meno ďaleko za 
hranicami štátu. Určite patrí veľké poďakovanie 
všetkým, ktorí sa o rekonštrukciu starej meštianky 
a o vybudovanie gymnázia zaslúžili. Ale to nie je 
dôvod, aby sme tolerovali a akceptovali 
porušovanie zákona a zničenie jednej z dominánt 
mesta bez vybudovania adekvátnej náhrady. 
Nechcem sa vžiť do kože všetkých tých 
dobrovoľníkov, ktorí s nadšením búrali 
a vypratávali starú Sokolovňu, keby po ôsmych 
rokoch videli, ako sa rozpadáva torzo toho, čo ju 
malo nahradiť.

Jaroslav Lacko

MESTSKÝ ÚRAD TISOVEC, KATASTRÁLNY ÚRAD 
B.BYSTRICA, Správa katastra Rim. Sobota
Dôležitý oznam pre vlastníkov 
pozemkov v Tisovci
Správa katastra v Rim.Sobote v zmysle §5 zák.č. 
180/1995 Z.z. O niektorých opatreniach na 
usporiadanie vlastníctva k pozemkom začala v k.ú. 
Tisovec konanie o obnove evidencie niektorých 
pozemkov a právnych vzťahov k nim (ROEP). Cieľom 
konania je vytvoriť nový register vlastníkov 

pozemkov, ktorí neboli doteraz evidovaní na Správe 
katastra, alebo boli evidovaní len neúplne. To 
znamená, že boli zapísaní ešte v pozemkovej knihe, 
resp. nemali zapísané dedičské rozhodnutia v katastri 
so všetkými údajmi, ktoré určuje katastrálny zákon 
(meno, priezvisko, rodné priezvisko, adresa, dátum 
narodenia, rodné číslo).
Za účelom zhromaždenia potrebných dokladov 
Mestský úrad v Tisovci vyzýva všetkých vlastníkov 
pozemkov, ktorí nemajú zapísané svoje vlastníctvo v 
katastri, resp. nemajú zapísané úplné údaje, aby v 

termíne do 30.11.2008
v pracovných dňoch od 8:00 do 15:30
(v stredu do 17:00)
doručili predsedníčke komisie ROEP p.Jane 
Maďarovej na MsÚ v Tisovci, oddelenie výstavby, 
resp. do kancelárie 1.kontaktu kópie dedičských 
rozhodnutí prípadne iných právnych listín 
preukazujúcich vlastníctvo. Zároveň môžu vlastníci 
nahlásiť chýbajúce údaje.

(dokončenie na s.8)

Projekt -Komunitné centrum "Škola" Rimavská Píla – pokračuje
Dňa 13.5.2007 bolo v Rimavskej Píle otvorené komunitné centrum.
Finančné prostriedky na rekonštrukciu bývalej evanjelickej školy boli 
čerpané z Fondu sociálneho rozvoja, za spoluúčasti mesta Tisovec. Napriek 
nevôli niektorých občanov Rimavskej Píly, zriadené komunitné centrum plní 
svoju funkciu. Je dostupné všetkým komunitám, jeho činnosť je 
nasmerovaná na hľadanie finančných, materiálnych a ľudských zdrojov, 
ktoré aktivizujú a rozvíjajú kapacity celých komunít, nielen jednotlivcov. 
Zmyslom projektu rekonštrukcie nebola len jednorázová realizácia samotnej 
nehnuteľnosti. Zámer pokračovať v projektovom cykle dlhodobo, som 
prezentovala na zastupiteľstve ako cieľ nasmerovať sociálnu politiku mesta 
na realizáciu sociálnych zmien, v prospech kvality života všetkých komunít 
žijúcich v meste Tisovec a m.č. Rimavská Píla. Zrekonštruované priestory 
umožňujú trvalo realizovať aktivity v súlade s cieľom Národného akčného 
plánu zamestnanosti, vytvoreného MPSVR SR, s opatreniami, ktoré majú za 
cieľ posilňovanie sociálnej kohézie a inklúzie ľudí zo sociálne 
znevýhodneného prostredia. 
Možnosťou získať finančné prostriedky potrebné na realizáciu cieľov 
sociálnej politiky mesta bola výzva č. SOP ĽZ -FSR-2007/2.1/01,vyhlásená 
v minulom roku. V priebehu mesiacov marec - september 2007 vypracoval 
projektový tím, predsedníčka komisie sociálnych služieb a zdravotníctva, 
Ing. Valéria Huňová a komunitné sociálne pracovníčky mesta Irena 
Milecová a Irena Vetráková v spolupráci s Občianskym združením Apel z 
Bratislavy Projekt všeobecného rozvoja pracovných schopností obyvateľov 
mesta Tisovec a jeho okolia. Projekt bol podaný v novembri 2007.Celkovo 
bolo podaných 234 žiadostí o poskytnutie nenávratného finančného 
príspevku. Z nich bolo 8 schválených a ostatné zaradené do zásobníka 
projektov. Projekt mesta Tisovec bol piatym v poradí projektov zaradených 
do zásobníka. Vzhľadom na to, že iný, žiadateľ, ktorému bola schválená 
žiadosť nedoručil na FSR potrebné dokumenty, požiadal pán primátor Ing. 
Peter Mináč osobne, o prehodnotenie poradia projektu, podaného našim 
mestom. Žiadosť pána primátora bola akceptovaná a dňa 29.1.2008 začalo 
mesto s realizáciou projektu. Projekt a aktivity v ňom obsiahnuté sa 
zameriavajú na cieľové skupiny, ktoré sú v meste najviac sociálne 
znevýhodnené. Menovite mladé matky s deťmi, príslušníci rómskej menšiny 
a nezamestnaní. Aktivity budú realizované v komunitnom centre a iných 
objektoch a sú zamerané na získanie zručností pri práci s počítačom, 
remeselných prácach, ošetrovaní verejnej zelene a príprave na rodičovstvo, 

starostlivosť o deti a v neposlednom rade i zábavno - vzdelávacie činnosti 
zamerané na využívanie voľného času. Ponuka aktivít je smerovaná na deti z 
nízkopríjmových a viacpočetných rodín, mládež z rodín zanedbávajúcich 
starostlivosť o výchovu, dôchodcov, invalidných dôchodcov ,nezamestnané 
ženy a mužov, ktorí sú občanmi mesta Tisovec a m.č. Rimavská Píla. V 
mesiaci marec bude prebiehať motivačný kurz, od marca do augusta školenie 
mládeže v skupinách uvedených vyššie, od marca do septembra budú 
prebiehať kurzy pre matky na materskej dovolenke, v mesiaci apríl a máj 
prebehne tréning komunikačných schopností, v mesiacoch marec až júl bude 
prebiehať kurz práce na počítači a internete, od júla do septembra bude 
realizovaný kurz remesiel zameraný na murárske práce, prácu s drevom, 
ošetrovanie verejnej zelene a výrobu medovníkov.
Projekt rieši aj materiálne zabezpečenie aktivít. Vybudovaná bude miestnosť 
s počítačmi v počte 6 zostáv s príslušenstvom a internetom, zriadi sa a 
nástrojmi vybaví dielňa pre murárske, rezbárske práce a zakúpi sa náradie na 
účely ošetrovania verejnej zelene. Okolie komunitného centra sa vybuduje a 
esteticky zladí v rámci realizácie samotných aktivít jednotlivých komunít. 
Celkové náklady na projekt sú vo výške 2 902 400,-Sk.Schválený 
nenávratný finančný príspevok z FSR predstavuje sumu 2 757 280,-Sk, 
spolufinancovanie mesta 145 120,-Sk. Kurzy a školenia budú realizované 
kvalifikovanými lektormi s platnými certifikátmi. Viac informácií o 
prebiehajúcich aktivitách projektu bude možno získať v Komunitnom centre 
v Rimavskej Píle u pani Žofie Ostricovej, na MsÚ Tisovec u pani 
prednostky JUDr. Kederovej, v MsKS u komunitných sociálnych 
pracovníčok Ireny Milecovej a Ireny Vetrákovej a prostredníctvom oznamov 
a publicity na webovej stránke mesta Tisovec, v Tisovskom mesačníku a v 
regionálnych denníkoch. 
Záverom svojho príspevku chcem poďakovať poslancom Mestského 
zastupiteľstva Tisovec za kladný prístup a podporu projektov riešiacich 
sociálne problémy občanov nášho mesta. Ďakujem pánovi primátorovi Ing. 
Petrovi Mináčovi. Jeho osobné angažovanie sa, aktívny a flexibilný prístup k 
hľadaniu spôsobov a cesty presadzovania projektov slúžiacich v prospech 
občanov mesta Tisovec, je zárukou aj do budúcnosti. Ďakujem všetkým, 
ktorí boli naklonení myšlienke zriadiť komunitné centrum a napomáhajú v 
rozvíjaní jeho činnosti.

Ing. Valéria Huňová, koordinátorka projektu



Majstrovstvá Tisovca 
v stolnom tenise

  Stolnotenisový klub Tisovec usporiadal 
23. februára 2008 v poradí už 12 ročník 
turnaja o majstra Tisovca v kategóriách 
registrovaní a neregistrovaní muži, ženy 
a deti. Turnaja sa zúčastnilo °12 
registrovaných mužov a 16 
neregistrovaných mužov. Žien bolo 
prihlásených 5 a taký istý počet detí. Aj 
tohto roku turnaj splnil svoj účel v tom, 
že sa ho mohli zúčastniť ľudia z Tisovca 
a blízkeho okolia. 
Výsledky:
Registrovaní muži: Semifinále
Ivarg Tibor – Lokša Maroš  3:0
Hutka Adam – Legéň Július (Hnúšťa)  
3:1
O 3 miesto:
Lokša Maroš – Legéň Július  3:1
Finále:
Ivarg Tibor – Hutka Adam  3:1
Neregistrovaní muži: Semifinále
Ďurík Ján (Klenovec) – Rosiar Ivan  3:2
Filipiak Jakub – Bábeľ Ján (Hnúšťa)  2:3
O 3 Miesto:
Filipiak Jakub – Rosiar Ivan  3:2
Finále: 
Ďurík Ján – Bábeľ Ján  3:1
Štvorhry muži: Semifinále registrovaní
Ulický, Filipiak Ján – Göndör, Lokša  3:2
Ivarg, Hutka - Legéň, Bračo (Hnúšťa)  
3:1

O 3 miesto:
Göndör, Lokša – Legéň, Bračo  3:2
Finále:
Ivarg, Hutka – Ulický, Filipiak Ján  3:2
Štvorhry muži: semifinále neregistrovaní
Ďurík, Rosiar – Novák, Zajak (Hnúšťa)  
3:0
Filipiak Jakub, Lacko – Kekeňák, Bábeľ 
(Hnúšťa)  3:0
O 3 miesto:
Kekeňák, Bábeľ (Hnúšťa) – Novák, Zajak 
(Hnúšťa)  3:0
Finále:
Filipiak Jakub, Lacko – Ďurík, Rosiar 
(Klenovec)  3:2
Ženy:
1. Lokšová Ľubica
2. Ivargová Katarína
3. Lipaiová Jarmila
 
Deti:
1. Zelenák Severín
2. Filipiak Ján ml.
3. Kriška Patrik
 
Sponzori turnaja
p. Slašťanová, p. Klement Kéry, Elektro 
p. Kováč, Mestské lesy Tisovec, 
p.Renáta de Buhrová, p. Ivan Mach, p. 
Jaroslav Lacko, p. Ľuboš Manica, p. 
Hurajtová, p. Mojžišová, p. Koncoš, 
Pekáreň Pod Hradovou, f. Gomaz, CSM 
marketing, CSM Market, Atlas, Calmit 
Vápenka Tisovec, Služby mesta Tisovec, 
Chovateľské potreby.

Ján Filipiak
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PROGRAM „KINA POD HRADOVOU“ V MARCI

4.3.
utorok
19.00

Gympl – ČR
Hrajú:  Milan  Šteindler,  Jiří  Schmitzer,  Martin  Zbrožek,  Tomáš 
Matonoha,  Eva  Holubová,  Tomáš  Vorel  jr.,  Jiří  Mádl,  Zuzana 
Bydžovská, Tomáš Hanák, Jan Kraus, Ivana Chýlková

Komédia, dráma, MP od 12r., 105 min., vst. 50,-

11.3.
utorok
19.00

Zabitie Jesseho Jamesa zbabelcom Robertom 
Fordom – USA
Hrajú: Brad Pitt,  Casey Affleck, Zooey Deschanel, Sam Rockwel, 
Mary- Louise Parker, Sam Shepard... České titulky.

Western, dráma, MP od 15 r.,160 min., vst. 50,-

18.3.
utorok
19.00

SAW IV. – USA
Hrajú: Sobin Bell, Costas Mandylor, Scott Patterson... České titulky. 

Horor, thriller, MN do 18 r., 95 min., vst. 50,-

Pripravujeme na apríl
1.4.    Americký gangster – triler
8.4.    Som legenda – akčný, scifi triler
15.4.  Súkromná vojna pána Wilsona – komédia
22.4.  Zmeškaný hovor – horor triler
29.4.  Chuť lásky - romantický

Spomienka
Dňa 8.3.2008 uplynie  1.  výročie smrti  našej mamy, starej  a prastarej mamy 
Boženy  Godavcovej z Tisovca.  S láskou  a úctou  spomínajú  dcéra  Eva 
s rodinou, synovia Dobroslav, Rudolf a Vladimír s rodinami. Všetci, ktorí ste 
ju poznali, venujte jej tichú spomienku. Nech odpočíva v pokoji. 

(dokončenie zo s.7)
O tom, či má vlastník svoje vlastníctvo zapísané v zmysle zákona, sa môže každý 
presvedčiť na internetovej adrese www.katasterportal.sk, resp. na MsÚ Tisovec.
Vlastníci, ktorí spĺňajú náležitosti na priznanie vlastníctva vydržaním 
(užívajú pozemok viac ako 10 rokov dobromyseľne ako svoj vlastný a vedia svoj 
nárok preukázať písomnými či inými vierohodnými dokladmi) môžu komisii ROEP 
prostredníctvom jej predsedníčky p.J.Maďarovej podať návrh na vydanie 
rozhodnutia o nadobudnutí vlastníctva pozemkov vydržaním. 
Vyzývame všetkých vlastníkov, aby tomuto konaniu vo vlastnom záujme venovali 
náležitú pozornosť a aby upozornili na ROEP aj svojich príbuzných a známych 
žijúcich mimo Tisovca.

Ing.Peter Mináč, primátor mesta Tisovec

Predám dvojizbový byt na Daxnerovej ulici č. 1121. Cena dohodou.
0905 152312
Predám 2 ks detských horských bicyklov. 1 ks 20" s 5 prevodmi a 1 ks
24" s 15 prevodmi. Cena dohodou - treba vidieť.
0949 807087
Kúpim v Tisovci zachovalý 3 izbový rodinný dom, alebo byt v osobnom 
vlastníctve vhodný hneď na bývanie. Platba v hotovosti. Ponuky s podrobným 
opisom domu, vekom a cenou zaslať emailom: monte.e@azet.sk  alebo 
telefonicky na 0907 211822 alebo 0905 869387
Kúpim trojizbový byt v osobnom vlastníctve.
0903 628327
Predám tehlový dvojizbový byt na Francisciho ulici.
0908 057335
Predám rodinný dom na Hviezdoslavovej ulici v Tisovci. Je tam aj hospodárska 
budova a garáž. Zastavaná plocha a nádvorie je o výmere 345 m2 a záhrada je 
o výmere 331 m2. Cena dohodou
č.t.: 0908 920136
Kúpim plastovú detskú sedačku na bicykel.
0905 134864
Dám do prenájmu väčší dvojizbový byt na Daxnerovej ulici v Tisovci
0908 824382 alebo 047 5493483
Predám drevenú stavbu pri budove Služby mesta Tisovec – bývalý zelovoc. 
Stavba je vhodná na podnikanie alebo skladové priestory.
0903 811179
Predám prerobený jednoizbový byt na Daxnerovej ulici v Tisovci. Cena 
dohodou.
0905 979509
Predám rodinný dom na Sládkovičovej ulici v Tisovci č. 284. Cena dohodou.
0903 503304
Predám zachovalú detskú autosedačku (vajíčko). Cena 700,- Sk
0907 668523
Kúpim dvoj – trojizbový byt v Tisovci.
047 5493366 alebo 0904 958004
Predám auto ŠKODA FELICIA r.v. 1998 vo veľmi dobrom stave. Zimné 
pneumatiky, rádio, ťažné zariadenie, strešné okno. Cena dohodou.
0904 234798
Kúpim porcelánovú sošku – ľudská postava, motív ľubovoľný, nie čínskej 
výroby a bez označenia.
0904/929624 po 17.00

Spomienka
Dňa 28. marca 2008 sa naplní 10 rokov od úmrtia Pavla Štecka z Tisovca. Vy, 

ktorí ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku. Manželka s dcérami.

Masážny salón MAJA,  Francisciho 818, Tisovec (budova Služby mesta 
Tisovec, 1. poschodie) otvorené od 1. apríla 2008

prevádzkovateľ: Marianna Džurňáková
Klasická celková a čiastočná masáž, kozmetická lymfomasáž tváre

Objednávky na telefónnom čísle: 0908 046637

LIOSS – výroba, montáž a servis PLASTOVÝCH OKIEN
Eurookná – Euroline 1, bezpečtnostné kovania Wink-haus auto 

pilot, Roto NT
Plastové, drevené, hliníkové vchodové dvere – Spectral, Ponzio

Garážové brány – Hörmann – sekčné, výklopné s DO
Žalúzie – (vnútorné, vonkajšie)

Rolety, siete proti hmyzu (odnímateľné navíjacie)
Parapetné dosky – PVC, hliník, mramor, konglomerát, drevo

Zľavy až do 40%
Romial (vzorková predajňa – Potraviny Zdroj), Tatranská 61, 974 
11 banská Bystrica tel.: 0915/203116, e-mail: romial@post.sk, Non 

stop: 048/4175970

mailto:monte.e@azet.sk
http://www.katasterportal.sk/
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Správa o činnosti mestského úradu v roku 2007

Výkon samosprávnych funkcií a prenesenú pôsobnosť štátnej správy zabezpečoval a vykonával mestský úrad aj v roku 2007, 15-timi stálymi 
zamestnancami mestského úradu, vrátane 2 domovníkov – správcov budov zamestnaných na celý pracovný úväzok.

Okrem toho na 0,50% pracovného úväzku zabezpečuje výkon činností hlavný kontrolór mesta. 
V druhom polroku sa personálne posilnilo oddelenie kultúry a športu o upratovačku na ½ pracovný úväzok a pomocnú knihovníčku taktiež na ½. 
Zároveň nastali personálne zmeny na oddelení výstavby, životného prostredia a rozvoja mesta skončením pracovného pomeru Ing. Heckovej 

k 28. februáru 2007. S účinnosťou od 1. apríla 2007 do funkcie vedúcej oddelenia bola menovaná Ing. Bálintová a úlohy na stavebnom úseku sa riešili 
dohodou s Ing. Csölleovou. 

Od mája 2007 sa správa daní a poplatkov za KO a DSO zabezpečovala novoprijatou zamestnankyňou Ing. Posuchovou.  
Činnosť komunitného centra „Škola“ Rimavská Píla zabezpečovala od 15. mája 1 zamestnankyňa (p. Ostricová) na ½ pracovný úväzok. 
Mestský  úrad  zabezpečuje  a  vedie  osobnú  personálnu  agendu  aj  ostatných  zamestnancov  mesta  (materských  škôl,  mestskej  polície, 

opatrovateľskej služby, koordinátorov aktivačnej činnosti, zamestnancov komunitnej sociálnej práce a tiež aj riaditeľov škôl).
V roku 2007 sa tak viedla osobitná, personálna agenda spolu pre 95 osôb a mzdová agenda pre 93 osôb. 

Personalistika 2004 2005 2006 2007
Zamestnanci mestského úradu 13* 16 16 15**
Opatrovateľská služba 26 21 26 25
Dohody 20 21 23 31
Koordinačná aktivačná činnosť 5 6 6 7
Komunitné terénne zamestnankyne – 2 2 2
Zamestnanci materských škôl 19 19 18 18
Mestská polícia 3 2 3 3
*   bez hlavného kontrolóra mesta a 2 domovníkov 
** na celý pracovný úväzok

Ostatné v číslach     2004 2005 2006 2007
Vyhotovenie pracovných zmlúv + dodatkov 75 61 59 73
Vyhotovenie platových výmerov 121 93 91 123
Popisy pracovných činností 19 12 6 10
Dohody o skončení pracovného pomeru 7 7 5 8
Pracovné hodnotenia zamestnancov 30 30 30 34
Výberové konania 6 5 1 –
Žiadosti o prijatie do zamestnania 36 23 32

Cez aktivačnú činnosť aj v roku 2007 pracovalo a vystriedalo sa na menších obecných službách cca 130 občanov. 
Títo občania vykonávali najmä 
- úpravu verejného priestranstva (zametanie, čistenie, zber smetí), 
- posyp komunikácií, 
- nakladanie kontajnerov, 
- pílenie a úpravu stromov, 
- čistenie potokov, kanálov a jarku, 
- kosenie a hrabanie,
-  vykonávanie postrekov proti burine,  
- sadenie kvetov,
- kopanie a úprava zeminy pri evanjelickom kostole, 
- čistenie a umývanie pomníkov, umývanie autobusovej zastávky, 
- upratovanie a zber papierov, stavanie a rozoberanie tribúny.
Okrem toho vykonali 
- opravu strachy na mäsiarni, 
- pomoc pri budovaní Komunitného centra Rimavská Píla, 
- oprava strechy, zakrytie otvorov na budove a kopanie odvodňovacieho kanála na malej stanici,  
- betónovanie mostu na Muránskej ulici, 
- oprava a maľovanie lavičiek pred základnou školou, 
- betónovanie kanálov pred základnou školou, 
- budovanie chodníka v Materskej škole na Rimavskej Píle,
- budovanie náučného chodníka na Hradovú,
- vybudovanie plážového ihriska v základnej škole, 
- osadenie stĺpov na plagáty, 
- čistenie pivnice a šachty v zdravotnom centre, 
- betónovanie smetných košov, 
- pomoc pri oprave podlahy v evanjelickom kostole. 

Niektorí pracovníci aktivačných prác pracovali aj v mestskom kultúrnom stredisku, v mestskom WC, v materskej a základnej škole a v domove 
dôchodcov a domove sociálnych služieb. V mestskom kultúrnom stredisku pomáhali pri upratovaní, v materskej a základnej škole vykonávali pomocné 
práce v kuchyni, a v domove dôchodcov a domova sociálnych služieb tiež vykonávali pomocné práce.  

Vnútorná správa – Oddelenie sociálno-správne a školstva 

Počet obyvateľov v Tisovci 
a m. č. Rimavská Píla 

2004 2005 2006 2007 

Celkom dospelí aj deti 4195 4133 4107 4133

Zmeny 2004 2005 2006 2007
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Prihlásení na trvalý pobyt 47 53 52 72
Prihlásení na prechodný pobyt 28 26 23 22
Odhlásení z trvalého pobytu 67 65 52 57
Narodenie 34 56 41 37
Úmrtie 58 67 59 54
Uzavretie manželstiev 25 27 14 27
Osvedčovacia agenda 2004 2005 2006 2007
Osvedčovanie podpisov + vedenie evidencie 2155 2710 2744 3532
Osvedčovanie fotokópií + vedenie evidencie 587 520 630 600
Výpisy + odpisy – register trestov 334 165 163 150

Matričná agenda 2004 2005 2006 2007
Uzavretie manželstva 18 17 14 10
Úmrtie 21 33 24 25
Výpisy z matriky 65 48 75 54
Dodatočné zmeny a podpisy 12 10 13 9

Ostatná matričná agenda 2004 2005 2006 2007
Zápisy Osobitnej matriky Bratislava 2 3 7 7
Zápisy do knihy narodení, manželstiev a úmrtí 39 50 38 35
Zabezpečenie uzavretia manželstva pred orgánom štátu 17 16 10 6
Príprava podkladov pre uzavretie manželstva pred orgánmi cirkví 1 1 4 4
Potvrdenia o opätovnom prijatí predošlého priezviska po rozvode manželstva 1 1 – 1
Povolenie k uzavretiu manželstva na inom matričnom úrade 1 3 1 1
Evidencia pohrebného 21 33 24 25
Oznamovacia povinnosť 219 299 196 195

Všeobecná vnútorná správa 2004 2005 2006 2007
Podania v podacom denníku 1588 1589 1616 1656
- z toho vlastné 384 343 311 336
Oznámenia o zámere usporiadať verejné kultúrne podujatie 11 7 7 21
Zmluvy na spoločenské účely 11 4 5 15
Zmluvy o jednorazovom prenájme 21 69 127 96
Rybárske lístky 41 36 31 13
Vypracované správy o povesti 106 108 130 98
Evidencia trestných rozkazov 16 26 27 27
Zápisnice z mestského zastupiteľstva 12 11 11 14
Počet uznesení 213 214 192 258
Interpelácie a podnety 115 124 118 112
Počet interných predpisov schválených v MZ 11 8 9 14
Mestské podujatia, akcie 62 69 67 75
Sťažnosti, petície 19 10 11 10

Úsek 
CO a O

2006 2007
- Aktualizovala sa príslušná dokumentácia podľa platnej 

legislatívy 
- Spracoval sa program AMION pre zabezpečenie 

potrieb nevyhnutných na prežitie obyvateľstva 
v krízovej situácii

- Aktualizovala sa karta CO, systému 
vyrozumenia, systému evakuácie, varovania

- Spracúvali sa podklady pre aktualizáciu 
programu ATON

- Spracúval sa prehľad o ubytovacích 
kapacitách

- Inventarizácia CO materiálu

Opatrovateľská služba              a sociálne zabezpečenie 2004 2005 2006 2007
Počet opatrovateliek 26 21 26 21
Počet opatrovaných 43 36 36 38
Záznamy zo šetrenia opatrovaných občanov – – 72 76
Záznamy z kontroly zamestnancov OPS – – 38 39
Počet vydaných potvrdení o výkone OPS – – 9 8
Počet vydaných rozhodnutí o zastavení OPS – – 10 4
Žiadosti o jednorazový príspevok 
- zamietnuté 

38
3

52
13

34
9

17
4

Ostatné príspevky (napr. na zabezpečovanie pohrebu, pre dieťa v krízovom 
centre)
- v úhrnnej výške v Sk

- - - 5 

17.000,--
Žiadosť o stravovanie pre dôchodcov - - - 11
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 Rozhodnutia - - - 11
Prípisy, podnety - - - 13
Výplata rodinných prídavkov vecným plnením       
- sume v Sk 

77
   40.940,– 

110  

59.400,– 

141

122.040,–

270

175.000,–

Školstvo 2005 2006 2007
Hlásenia výkazy 36 36 44
Rozpis finančných prostriedkov 6 6 4
Prípisy, žiadosti 18 42 38
Pokyny, opatrenia 51 67 63
Podnety - - 7
Rozhodnutia - - 5

Komunitná práca
 

Komunitná sociálna práca 2006 2007
Poskytnutie poradenstva 756 830
Návštevy v rómskych rodinách 207 221
Návštevy v ostatných rodinách 78 102
Šetrenie pre mestský úrad 23 19
Šetrenie pre sociálnu kuratelu 19 24
Šetrenie pre súdy 8 4
Riešenie záškoláctva v rodinách 34 39
Riešenie prípadov alkoholizmu 14 16
Osobné návštevy inštitúcií 162 173
Stretnutia s rómskymi deťmi 14 34
Sprostredkovanie trvalej práce 5 7
Umiestnenie a doprovod klienta do nemocnice 1 4
Umiestnenie dieťaťa do diagnostického ústavu 2 2
Vybavovanie preukazov ZŤP 3 2
Vybavovanie dedičských konaní 3 1
Vybavovanie preukazov poistenca 3 2
Vybavovanie občianskeho preukazu 1 3
Vybavovanie rodných listov 2 7
Spostredkovanie návštev u psychológa 5 7
Sprostredkovanie návštev u psychiatra 1 3
Doprovod klientov v inštitúciách 6 19
Prípady určenia otcovstva 2 1
Prípady deložovania rodín 3 2
Letné tábory pre psychicky deprimované deti 2 2
Darovanie šatstva, hračiek, burza - 6

Komunitné centrum „Škola“ Rimavská Píla 
Denne vykonávané činnosti s deťmi
- robenie úloh, väčšinou žiaci 1-6. ročníka,
- čítanie rozprávok a príbehov, 
- hranie jednoduchých hier (slepá baba, pexeso, meno, mesto ...),
- kreslenie, vymaľovávanie predtlačených obrázkov, 
- hry s hračkami, spev, tanec, 
- pestovanie hygienických návykov (potrebné prízvukovať umývanie rúk. Čistenie obuvi, čistotu oblečenia, nechať za sebou 

upratané WC),
- dôraz na udržiavanie poriadku a čistoty v komunitnom centre aj na dvore, 
a 1xtýždenne rozprávanie biblického príbehu (p. farár Belica).

Počet podujatí, akcií  6
 Deň detí, gofrový deň, burza vecí, výlet do Bojníc, predvianočné posedenie, spoločná opekačka

Materské centrum „Stonožka“ 
Počet podujatí, akcií 14

Rôzne kurzy, motivačné stretnutia, besedy, zdobenie perníkov a pod., v utorky sa cvičil pravidelne aerobik

Úlohy, ktoré nás v budúcnosti  čakajú 
- spracovanie Komunitného plánu sociálnej práce v meste a m. č. Rimavská Píla za účasti, čo najširšieho okruhu občanov a inštitúcií, 
- získanie finančných zdrojov a realizácia nasledovných projektov: 

a) Program podpory rozvoja komunitnej sociálnej práce (Fond sociálneho rozvoja), 
b) Projekt všeobecného rozvoja pracovných schopností obyvateľov mesta Tisovec a m. č. Rimavská Píla (Fond sociálneho rozvoja), 
c) Centrum opatrovateľskej služby mesta Tisovec (Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR),

- vyraďovanie a skartácia spisových dokumentov, 
- aktualizácia resp. prijatie celého radu interných predpisov v súvislosti s prechodom na EURO menu. 

Ekonomika – Oddelenie finančné a majetkové 
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Účelové dotácie 2006 2007
Ministerstvo 
kultúry  SR      

   110.000,– 
   100.655,– Kultúrne poukazy

    438.000,– Napr. Fedimák, 
Clementisova cesta, 
Osvetlenie DS, Účasť DS na 
medzinár. súťaži, XIII. Dni 
mesta, Nákup kníh, 
Prechádzky s 
T. Vansovou

Ministerstvo  financií 
SR      

   600.000,– Komunitné centrum R. Píla     420.000,– Rekonštrukcia rozhlasu 

Štátny fond SR  274.577,50 Komunitné 
pracovníčky

    418.337,– Komunitné pracovníčky 

Recyklačný fond     10.340,– TKO       51.910,– TKO
Úrad práce,  sociálnych 
vecí  
a rodiny 

  122.040,– 
  754.195,–       
1.411.612,50 

Prídavky na deti
Hmotná núdza
Aktivačné

    175.500,–
    691.664,–
 1.014.328,–  
        2.990,–

Prídavky na deti 
Hmotná núdza
Aktivačné 
KC R. Píla 

Krajský školský úrad 
Banská Bystrica

11.916.000,–   Prenesené 
kompetencie

12.675.000,– Prenesené 
kompetencie 

Krajský úrad 
Banská Bystrica 

     13.397,–        
       5.460,–      

Životné prostredie
Cestná doprava 

      14.363,– 
        5.790,–

Životné prostredie
Cestná doprava 

Účelové dotácie – pokr. 2006 2007

Obvodný úrad 
Rimavská Sobota 
  

   104.090,– 
       3.900,– 
     20.580,–
   185.032,– 

Matrika
Civilná obrana
Dotácia na obyv.
Voľby

    133.170,–
        2.275,–
      40.920,–

Matrika
Civilná obrana
Dotácia na obyv.

Úrad vlády SR
– –

  1.200.000,– Kamerový 
systém 

Banskobystrický 
samosprávny kraj (VUC) – –

    180.000,– Náučný chodník 
Clementisova cesta Prijatie

Enviromentálny fond 
– –

    200.000,– Náučný chodník Hradová

Štátne lesy š.p. 
– –

    100.000,– Náučný chodník Hradová 

Úvery 

2004 Dexia banka Slovensko

Slovenská záručná a rozvojová banka

Rekonštrukcia námestia

Nájomné byty 30 b. j. na ulici Jesenského v Tisovci 
2005 Dexia Banka Slovensko Oprava strechy, rekonštrukcia osvetlenia a rekonštrukcia miestnej 

komunikácie

2006 Dexia banka Slovensko 

Slovenská záručná a rozvojová banka Štátny fond 
rozvoja bývania 

Prvý municipálny úver - investičné akcie v meste  a splatenie 
predchádzajúceho  úveru  (rekonštrukcia námestia)

Nájomné byty 30 b. j. na ulici Jesenského v Tisovci

2007 Dexia banka Slovensko

Slovenská záručná a rozvojová banka  Štátny 
fond rozvoja bývania

Prvý municipalný úver – investičné akcie v meste a splatenie 
predchádzajúceho úveru 

Nájomné byty 30 b. j. na ulici Jesenského v Tisovci

pokračovanie v budúcom čísle
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